
Dobrodošli 
udeleženci 

P v • 
Danes, 25. maja se bodo • 

zbrali v Velenju člani Dru-\ 
štev pravnikov Celja, Mari- • 
bora, Ljubljane in Murske So-: 
bote. Skupno z drugimi de-: 
lavci osnovnih organizacij j 
sindikata pravosodnih usta-\ 
nov z območja Višjih sodišč| 
v Celju, Ljubljani in Mari-
boru bodo na slavnostnem 
zboru počastili spomin na 
zmagoviti pohod XIV. divi-
zije. Srečanje povezujejo tu-
di v počastitev rojstnega 
dneva našega dragega marša-
la Tita. Približno 300 udele-
žencev se bo danes najprej i 
zbralo pri spomeniku na J 
Graški gori, kjer bo udele-i 
žencem spregovoril Bojan: 
Škrk, republiški javni tožilec j 
in nekdanji borec davne j 
XIV. divizije. Mladi delava \ 
iz Temeljnega sodišča v Ce- • 
lju bodo ob tej priliki prire-1 
dili kulturni program. Po po- % 
laganju venca se bodo odpe-; 
Ijali še v Šoštanj, kjer se bo-
do poklonili spominu narod-
nega heroja Karla Destovni- -
ka-Kajuha. 

V dopoldanskem času si 
bodo udeleženci ogledali TE 
Šoštanj in TGO Gorenje, m- • 
kar jih bo sprejel tudi pred- i 
sednik skupščine občine I 
Franjo Korun. V popol-
danskem programu, ki bo v 
Rdeči dvorani, se bodo sre-
čali udeleženci v raznih • 
športnih panogah, nekateri < 
pa bodo Šli na grad ali pa iz-
koristili prosti čas še za 
ogled Velenja. Zvečer pa bo 
tovariško srečanje v restavra-
ciji velenjske Name 

Vsem udeležencem izre-
kamo iskreno dobrodošlico » 
in jim želimo prijetno biva-\ 
nje v naši dolini, še zlasti pa 
v našem rudarskem mestu. 

V Gornji Savinjski dolini se 
zavzeto pripravljajo na eno naj-
večjih prireditev kar jih je kdaj 
bilo na tem področju. 16. junija 
bo v mozirski občini zbor 
pionirjev Jugoslavije, ki bo letos 
posvečen 60-letnici ZK Jugosla-
vije in SKOJ-a, mednarodnemu 

Tekmovanje 
mladih matematikov 

V prostorih osnovne šole Bratov 
Letonje v Šmartnem ob Paki je pre-
teklo soboto potekalo tekmovanje v 
znanju iz matematike, za učence 6., 

K R A J A N I ZA V O D E N J 
Z A Č R N O G O R O 

Organizacija Rdečega križa Za-
•ndnie ie i nrwtnn zaključila zbiranje 

prispevkov za pomoč 
ob potresu v Črni gori. 

so 6.640,00 dinarjev, kar je 
j t tako majhnim številom pre-

Icev niedvomno zelo velika De-
so že oddali občinski organiza-
Rdeče ga križa Velenje, ki ga bo 

paj z ^drugimi prispevki poslala 
posebem žiro račun za prizadete 
potresu. Odbor Rdečega križa se 
eno zahvaljuje vsem krajanom, 
i po srvojih zmogljivostih prispe-
za olbnovo Črnogorskega' pri-
a. M. A. 

7., in 8. razredov vseh osnovnih šol 
občine Velenje. Med učenci 6. raz-
redov je 1. mesto osvojil Daniel Prah 
(osnovna šola Vdjka Vlahoviča Ve-
lenje) pred Andrejem Novakom 
(Anton Aškerc Velenje) in Ksenijo 
Kordaš (Veljko Vlahovič Velenje), v 
skupini učencev 7. razredov je bila 
najboljša Danica Kališnik (Anton 
Aškerc Velenje) pred Alešem Hart-
nerjem in Simono Goršek (oba Miha 
Pintar Toledo Velenje), med osmo-
šolci pa je največ točk osvojil Zlat-
ko Prah (Veljko Vlahovič Velenje) 
pred Markom Lampetom (Gustav 
Šilih Velenje) ter Zoranom Rogičem 
in Renato Korošec (oba Miha Pintar 
Toledo Velenje). Nagrade za najbolj-
še mlade matematike so prispevali 
tovarna Gorenje iz Velenja, Termo-
elektrarne Šoštanj in Občinska 
izobraževalna skupnost Velenje, naj-
boljši osmošolci pa se bodo udeležili 
tudi regijskega tekmovanja. 

J. K. 

letu otroka, akciji „Nič nas ne 
sme presenetiti", zaključku po-
hoda pionirjev Po poteh 14, di-
vizije in jugoslovanskim pionir-
skim igram „Narava-zdravje-le-
pota". 

Letošnji zbor pripravljajo 
zveza prijateljev mladine Slove-
nije in občinske skupščine 
Celje, Žalec in Mozirje, ki so tu-
di pokroviteljice. Poseben orga-
nizacijski odbor se je že večkrat 
sestal, oblikoval številne komisi-
je in pripravil program dvodnev-
nega srečanja pionirjev iz vse 
Jugoslavije in zamejstva. Zbora 
se bodo namreč udeležili 
pioniiji iz vseh slovenskih ob-
čin, delegacije pionirjev iz brat-

M L A Č V A 
V Š M A R T N E M 

Folklorna skupina „01jka" kul-
turnega društva iz Šmartnega ob Pa-
ki, ki že vrsto let uspešno raziskuje 
in oživlja bogata folklorna izročila 
teh krajev, se bo v soboto, 26. maja 
ob 20^ uri v dvorani kulturnega do-
ma v Jmartnem ob Paki prvič pred-
stavila s samostojnim celovečernim 
nastopom. Z zanimivo predstavo, ki 
so j i dali naslov Mlačva, bodo skuša-
li prikazati to staro opravilo in zajeti 
delo, plese, petje ter zabavo šmar-
ških kmečkih ljudi pred približno 
sto leti. 

OK Z K S MOZIRJE 
O K A D R O V S K I 

POLITIKI 
V ponedeljek, 28. maja se bo se-

šla občinska konferenca ZKS Mozir-
je na svojo 8. seja Osrednja točka 
dnevnega reda je ocena uresniče-
vanja družbenega dogovora o osno-
vah kadrovske politike v občini, 
kadrovske razmere v občini ter nalo-
ge'ZK v tej zvezi. 

Kdaj novi odnosi v 
stanovanjskem gospodarstvu? 
V letu dni se v Šaleški dolini stvari niso premaknile na 
bolje, kar kaže, da tako zahteve delavcev kot stališča in 
sklepi družbeno političnih organizacij ne najdejo poti do 
najodgovornejših dejavnikov — Oceno uresničevanja pro-
grama gradnje stanovanj čimprej predložiti delegatom 

vseh treh zborov velenjske občinske skupščine 

D R A G I NAS T O V A R I Š T I T O ! 
Danes je dan mladosti, Tvoj praznik, praznik nas vseh. Iz srca ti voščimo za 87. 

rojstni dan in želimo, da bi še dolgo živel v srečo vseh nas. ^ - J 

Junija pet tisoč pionirjev v Mozirju 
Pionirji iz vse Jugoslavije in iz zamejstva se bodo 16. junija zbrali v Mozirju — Številne 

prireditve v občinah Celje, 2alec in Mozirje — Priprave so v polnem teku 

skih republik in pokrajin, 
otroci naših delavcev na začas-
nem delu v tujini in otroci iz 
zamejstva. 

Dan pred osrednjo prireditvi-
jo, ki bo v soboto 16. junija, se 
bodo pionirji zbrali v vseh treh 
občinah. Vsaka občina posebej 
bo za svoje goste pripravila pe-
ster spored. Povsod bodo pri-
pravili številne kulturno-zabav-
ne prireditve, sprejeme in mitin-
ge, pokazali pa jim bodo tudi 
najpomembnejše zanimivosti 
posameznih krajev. 

V soboto dopoldne se bodo 
vsi udeleženci zbrali na prire-
ditvenem prostoru v Mozirju. 
Najprej si bodo ogledali Savinj-
ski gaj, ob 11. uri pa bo na spo-
redu osrednja slovesnost. Popol-
dne se bodo vsi udeleženci, pri-
čakujejo jih precej preko 5000, 
zbrali še enkrat in si na skup-
nem srečanju izmenjali izkušnje 
ter predstavili kulturne in druge 
značilnosti krajev, ki jih bodo 
zastopali J. P. 

Komite občinske konference 
ZKS Velenje in predsedstvo OS 
ZSS Velenje sta na skupni seji, 
ki je bila 19. maja ocenila ure-
sničevanje samoupravnih druž-
benoekonomskih odnosov v sta-
novanjskem gospodarstvu. 
Skupna seja je bila sklicana z 
namenom, da bi tudi v Šaleški 
dolini čimprej stekla javna raz-
prava o osnutku stališč, sklepov 
in priporočil skupščine SR Slo-
venije za nadaljnji razvoj samo-
upravnih družbenoekonomskih 
odnosov v stanovanjskem go-
spodarstvu v naši republiki, is-
točasno pa ugotovili poglavitne 
naloge, ki jim bo treba nameniti 
vso pozornost, da bi nove samo-
upravne družbenoekonomske 
odnose v stanovanjskem gospo-
darstvu v Šaleški dolini kar naj-
bolj dosledno tudi uveljavili 

Podobno kot v drugih obči-
nah na Slovenskem tudi v Ve-
lenju že dalj časa ugotavljajo, 
da naloge in probleme v stano-
vanjskem gospodarstvu uresni-
čujemo vse prepočasi, pred-
vsem pa premalo učinkovito. 
Ob koncu meseca junija 1978, 
po kongresih zveze komunistov 
Slovenije in zveze komunistov 
Jugoslavije, je bilo v Velenju 
posvetovanje, na katerem so po-
drobno ocenili samoupravne 
družbenoekonomske odnose v 
stanovanjskem gospodarstvu. 
Zdaj, skoraj leto dni po posve-
tovanju, je mogoče ugotavljati, 
da se stvari na bolje pravzaprav 
niso bistveno spremenile. Delav-
ci in pričakovalci stanovanj 

P R A Z N O V A N J E 
M E S E C A M L A D O S T I 

V mesecu maju so potekale aktiv-
nosti po osnovnih organizacijah 
ZSMS na športnem, kulturnem in 
akcijskem področju. Organizirane so 
bile razne kulturne manifestacije, 
športna srečanja v malem nogometu 
in enodnevne akcije pod geslom Či-
sto okolje, boljši pogoji dela. V če-
trtek so bili sprejemi pionirjev v 
ZSMS za osnovne šole Bratov Le-
tanja, Karel Destovnik - Kajuh in 
Biba Roeck na osnovni šoli Biba 
Roeck v Šoštanju. Za velenjske 
osnovne šole pa je bil sprejem orga-
niziran v Domu učencev RŠC. Kul-
turni program ob tem pomembnem 
dogodku so pripravile osnovne orga-
nizacije ZSMS na osnovnih šolah. 

V soboto bo še zadnja prireditev 
v počastitev Titovega rojstnega dne-
va. Na kotalkališču v Velenju bo s 
pričetkom ob 16. uri manifestacija 
mladih. Po govoru bo „pop parada" 
zabavnih ansamblov. 

imajo še vedno premajhen vpliv 
na urejanje odnosov v stano-
vanjskem gospodarstvu, vloga 
zbora uporabnikov v samo-
upravni interesni stanovanjski 
skupnosti še ni uveljavljena v 
zadostni meri, posamezna vpra-
šanja še vedno rešujejo zunaj 
dogovorjenih institucij, sredstva 
se trošijo neracionalno, vse 
manj spodbudni pa so tudi re-
zultati stanovanjske izgradnje. 
Junija lani so v Velenju sprejeli 
več sklepov in dogovorov za ce-
lovito razreševanje stanovanjske 
problematike v Šaleški ddini , 
vendar pa se ti — v glavnem iz 
subjektivnih vzrokov - uresni-
čujejo vse prepočasi. 

Iz ocene uresničevanja samo-
upravnih družbenoekonomskih 
odnosov v stanovanjskem go-
spodarstvu, ki j o je pripravila 
posebna delovna skupina komi-
teja OK ZKS za skupno sejo ko-
miteja OK ZK in predsedstva 
OS ZSS, povzemamo v pričujo-
čem sestavku naslednje pogla-
vitne ugotovitve: Načrti za ure-
janje stanovanjskih razmer de-
lavcev še niso sestavni deli pla-
nov temeljnih in drugih organi-
zacij združenega dela oziroma 
delovnih skupnosti. Samouprav-
na interesna stanovanjska skup-
nost sicer ima načrt gradnje 
družbenih stanovanj, ki temelji 
na potrebah delovnih kolekti-
vov, vendar pa delavci ne vedo 
kaj dosti o potrebah po stano-
vanjih, zlasti pa ne o denarju, ki 
ga bo treba zbrati oziroma za-
gotoviti za to. V Šaleški ddini 
lahko pomembno vpliva na 
obseg stanovanjske izgradnje tu-
di gradnja zasebnih stanovanj-
skih hiš. Samo v srednjeročnem 
obdobju 1 9 7 6 - 1980 naj b i t ih 
zgradili letno 100 do 120. Šte-
vilo varčevalcev ta gradnjo za-
sebnih stanovanjskih hiš se ve-
ča, prav tako pa tudi znesek 
privarčevanega denarja Osnov-
ni problem graditeljev pa je v 
tem, kje dobiti zemljišče, parce-
lo, da bi stanovanjske hiše tudi 
lahko gradili Nadalje so zastala 
prizadevanja, da bi graditelji za-
sebnih stanovanjskih hiš dobili 
na enem mestu vso potrebno 
dokumentacijo za gradnjo. Na 
možnost gradnje etažnih stano-
vanj v blokih pa smo, kot kaže, 
skorajda povsem pozabili Sicer 
pa v občini Velenje tudi še ni 

(nadaljevanje na 2. strani) 

Mladi matematiki med reševanjem nalog 

V drugi polovid tedna bo 
prevladovalo sončno vreme, 
proti koncu tedna so možne 
predvsem v popoldanskem 
času krajevne nevihte. 

V počastitev dneva mladosti, rojstnegp dne tovariša Tita, je Plesni klub Vdenje prejšnjo soboto 
pripravil v Rdeči dvorani „Ples pomladi," na katerem je nastopilo nad sto mladih plesalcev iz vdenj-
skih osnovnih š d in Plesnega Iduba. 
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Kdaj novi odnosi... 
(nadaljevanje s 1. strani) 

uveljavljeno načelo, da bi priča-
kovala družbenih najemnih 
stanovanj prispevali del denarja 
za pridobitev stanovanjske pra-
vice. Iz solidarnostnih sredstev 
samoupravne interesne stano-
vanjske skupnosti je bilo doslej 
zglajenih 109 stanovanj, vendar 
pa solidarnostni sklad ni objav-
ljal pogojev za pridobivanje soli-
darnostnih stanovanj, niti ne 
prioritetnih list interesentov. 

Ob obravnavi rezultatov go-
spodarjenja za preteklo leto so 
delavci znova opozorili, da se 
idjub precejšnjim sredstvom, ki 
ostajajo neizkoriščena, prepo-
časi rešuje stanovanjska proble-
matika. Vendar pa tako te za-
hteve delavcev, kot stališča in 
sklepi občinskih družbeno poli-
tičnih organizacij, ne najdejo 
poti do najodgovornejših dejav-
nikov, kot je zapisano v oceni o 
uresničevanju samoupravnih 
družbenoekonomskih odnosov 
v stanovanjskem gospodarstvu v 
Šaleški dolini. Razmer nočemo 
ali ne znamo uredi t i Vsi, ki so-

delujejo v procesu gradnje stano-
vanj, vedo za vse napake vseh 
drugih, pozabljajo pa ob tem na 
lastne. Zato bo treba oceniti 
aktivnosti in prizadevanja prav 
vseh. 

* Poslej bo treba v okviru sa-
moupravne interesne stanovanj-
ske skupnosti povečati vpliv 
uporabnikov tudi na obliko-
vanje zasnov stanovanjskih 
objektov, ureditev osnovne pre-
skrbe itd. Podobne ugotovitve 
veljajo tudi za samoupravno 
interesno komunalno skupnost, 
ki se je v preteklem letu sestala 
le enkrat, se pravi, da je vpliv 

uporabnikov v tej skupnosti mi-
nimalen. Pomanjkljivost oziro-
ma slabost je tudi v tem, da ni 
urbanističnega načrta za mesto 
Velenje, zato celovita priprava 
zemljišč ni mogoča, težave pa 
so tudi okrog pridobivanja 
zemljišč. 

Skupna seja komiteja OK ZK 
in predsedstva OS ZSS Velenje 
je poudarila, da morajo prav vsi 
prispevati svoj delež za uveljavi-
tev novih družbenoekonomskih 
odnosov v stanovanjskem go-
spodarstvu. Družbeno politične 
organizacije bodo morale dolo-
čiti naloge v zvezi z javno raz-
pravo o gradivu skupščine SR 
Slovenije za nadaljnji razvoj 
samoupravnih družbeno-
ekonomskih odnosov v stano-
vanjskem gospodarstvu, oceno, 
k i j e bila obravnavana na skupni 
seji 19. maja pa konkretizirati. 
Komite občinske konference 
ZK Velenje je na seji 24. maja 
že določil naloge osnovnih 
organizacij in članov ZK v tej 
zvezi. O uresničevanju progra-
ma gradnje stanovanj bi morali 
čimprej razpravljati na seji dele-
gatskih zborov skupščine obči-
ne Velenje. Velenjska občinska 
skupščina pa bo morala naloge 
iz stališč, sklepov in priporočil 
skupščine SR Slovenije za na-
daljnji razvoj novih samouprav-
nih družbenoekonomskih odno-
sov v stanovanjskem gospodar-
stvu. Koordinacijski odbor za 
spremljanje javne razprave pa 
bo predvidoma do 28. maja pri-
pravil program aktivnosti udele-
žencev in nosilcev javne razpra-
ve o nadaljnjem razvoju samo-
upravnih družbenoekonomskih 
odnosov v stanovanjskem go-
spodarstvu. (Ma) 

Anton Lempl— 
Dušan 

Rodil te je 19.maja 1919 na 
Konovem pri Velenju v številni 
družini malega kmeta. Razmere, 
v katerih je doraščal, ko to te 
tudi v naši dolini rudarji in 
kmetje, čeprav žuljavih rok, 
komajda prebijali skozi življenje, 
nekateri pa od nedela lepo živeli, 
so ga od mladih nog jeklenile in 
usposabljale za življenje. Če je 
bilo kaj lepega v njegovem življe-
nju, je to bilo njegovo otroštvo. 
Se tako skromna tričakovanja in 
upi mladih ljudi se to takrat 
razbijali od zidu nemoči in rev-
ščine. Leta 1940 je šel na odtlu-
ženje kadrovskega roka, zato ga 

je vojna doletela v Beogradu. 
Tam naj bi branil rodno grudo in 
materino besedo, kaj drugega ni 
bilo vredno obrambe. Vendar se 
ni pomiril s porazom in okupaci-
jo. Življenje v vojnem ujetništvu 
mu je še poglobilo mržnjo do 
okupatorja. Zato se je takoj po 
povratku domov povezal z N O V , 
zavedajoč se, da nam ne bo 
ničesar podatjenega, da se je za 
boljše in lepše življenje ne samo 
vredno, temveč tudi potrebno 
bor i t i Boriti se za osvoboditev 
in za svet, v katerem delu bo 
pripadala čast in oblast 

Ko je bil meseca marca leta 
1943 mobiliziran v nemško voj-
sko, se je odločil za vstop v 
NOV. Da ne bi bili njegovi starši 
zaradi tega aretirani in odpeljani 

v taborišče, je najprej šel v nem-
ško vojsko, od tam pa po dvanaj-
stih dneh pobegnil. Ta pobeg te 
je začel nekje ob nemško-
avstrijski meji in j e teijal od 
njega nadčloveške fizične in du-
ševne napore. Do kraja izčrpan 
se je ustavil pod Pohorjem pri 
sorodnikih, poslal domov sporo-
čilo, da je preko njih dobil zvezo 
t partizani, katerim te je takoj 
priključil. V času narodnoosvo-
bodilnega boja te je v niem 
sprostila vsa nakopičena življenj-
tka energija in njegove organiza-
cijske sposobnosti, saj nobena 
akcija in nobena naloga m bila 
zanj pretežka in ne prenevarna. 
BS je izreden poznavalec še tako 
tamotnih poti. Povtod je navdu-
ševal ljudi, j ih pritegoval in mo-
biliziral za cilje N O V . Daleč 
naokrog ni bilo domačne, k i ne 
bi poznala partizana Dušana. Ne-
ma! okra t je t svojim hitrim in 
preudarnim ukrepanjem reševal 
sebe in druge iz skorajda brez-
izhodnih situacij. Nemcem je 
povzročal mnogo skrti, zato so 
nanj razpisali denarno nagrado. 
V N O V je l i l najprej spremlje-
valec sekretarja partije za Šale-
ško- Mislinjtko okrožje, nato v 
VOS in V D V . 

Nečloveški napori, ki j ih je 
moral premagovati, to kmalu po 
osvoboditvi načeli njegovo 
zdravje. Zato je bil kot aktivni 
oficir JLA demobiliziran leta 
1949. Zapotlil te je na Rudniku 
lignita Velenje. Zaradi slabega 
zdravja pa se je pred nekaj leti 
invalidsko upokojil. Zdravje je 
pottajalo vse slabše, dokler ni 
omagal in umrl ravno na obletni-
co zmage, 9. maja. Z njegovim 
imenom bodo vedno ostale zabe-
ležene njegova vloga in prispevek 
k razvoju narodno osvobodilne-
ga gibanja ne le v Šaleški dolini, 
ampak na širšem Štajerekem ob-
močju, številne drzne akcije pro-
ti okupatorju in njegovim sode-
lavcem. 

Ob zadnjem slovesu so mu 
njegovi soborci obljubili, da ne 
bodo dopustili, da bi kdorkoli 
zmanjševal njegove usluge in de-
leže, ki je prispeval k temu, da 
danes, ne samo borci, temveč vsi 
uživamo sadove tudi njegova bo-
ja. Še zadnjič so pozdravili s 
„Smrt fašizmu - svoboda naro-
du!" S pozdravom, s katerim so 
odhajali v akcije in skupaj odpi-
rali novo stran v zgodovini slo-
venskega naroda. 

Številne prireditve 
Na osnovni šoli Anton Aškerc Velenje smo v počastit« 
letošnjih jubilejev in mednarodnega leta otroka pripravil 

vrsto prireditev 

V velenjskih vrtcih prihodnjo jesen ne bo prostora za vse otroke ki 
bi jih želdi obiskovati. Okoli 250 prošenj bodo morali zavrniti. 

inju 
Bruno Ivanovič Split in nekaterimi 
šolami v naši občini ter v sodelo-
vanju t Kulturnim centrom bomo v 
dneh od 25. maja do prvega junija 
organizirali likovno kolonijo, ki bo 
delila v 2 smereh: kiparskiin slikar-
ski Skupina, ki bo slikala v Velenju 
in okolici, kipatji pa bodo kiparili 
pri osnovni šoli Pesje na temo Med-
narodno leto otroka. Ob zaključku 
kolonije bomo razstavili vsa dela v 
knjižnici Kulturnega centra, v pro-
storih Vegcada in v avli naše osnov-
ne šole. 

1. junija bomo ob otvoritvi raz-

Premalo mest v velenjskih vrtcih 
Zadnja leta smo v občini Velenje 

odprli precej novih vrtcev in tako 
pokrivali skoraj vse potrebe po var-
stvu in vzgoji predšolskih otrok. 

V celoti uresničiti 
program pospeševanja 

Stalen dotok dogovorjenih sredstev je nujen za uresniči-
tev te naloge — Vedno manj obdelovalnih površin — 

Kmetijci še ne odločajo o uporabi zemljišč 

V sredo j e bila druga seja skupšči-
ne Kmetijske zemljiške skupnosti 
občine Velenje. Na seji tkupnotti so 
delegati ocenili delo Kmetijtke zem-
ljiške skupnosti v letu 1978 ter 
potrdili finančno poročilo za ,to 
leto, sprejeli pa so tudi finančni 
načrt m program dela Kmetijtke 
zemljiške skupnosti za letošnjo leto. 

V preteklem letu se je izvršni 
odbor Kmetijtke zemljiške tkupno-
tti, ki je bil zadolžen, da v imenu 
skupščine opravi več nalog, srečeval 
predvsem t problemom varovanja 
kmetijskih zemljišč. Teh je iz leta v 
leto manj. Lani je kmetijttvo izgubi-
lo zaradi gradnje stanovanjskih hiš, 
gospodarskih poslopij in nadomest-
nih objektov, počitniških hiš in zi-
danic 5,16 ha kmetij tkih zemljišč in 
0,54 ha gozdov. 

Zaradi gradr^e cest, industrijskih 
objektov in razširitve kamnolomov, 
pa je kmetijttvo izgubilo 11,46 ha 
kmetgskih zemljišč in 4,93 ha go-
zdov. 

S pozidavo območij, Id to že 
potrjena po zazidalnih načrtih bo 
kmetijstvo v občini izgubilo 63 ha 
kmetijskih in gozdnih zemljišč. 

Da bi izgubljeno zemljo vtaj del-
no nadoknadili,, to bila začeta dela 
hidromelioracije v Gorenju, v Rav-
nah in Topolšcici. 

Najpomembnejša naloga je bila 
tudi v preteklem letu pospeševanje 
kmetijstva v skladu z dolgoročnim 
razvojem kmetijttva v občini. V 
primerjavi z drugimi kmetijskimi 
organizacijami smo v občini utpeli 
obdržati proizvodnjo pitane živine 
na približno enaki količini kot v 
letu 1977. Čeprav je to področje 
kmetijtke dejavnosti trenutno defi-
citarno in to te marsikje odločali za 
redčenje pitane živine, pa je naša 
odločitev, gledano dolgoročno, prav 
gotovo bolj pravilna, taj ti bo obči-

na le tako lahko zagotovila tamo-
otkrbo z mesom ali mlekom. 

V proizvodnjo mleka je bilo lani 
vključenih okoli 200 kmetij, ki to 
povečale proizvodnjo za 14 odttot-
kov. Zelo dobro je bila^ ob tem 
organizirana mreža odkupa*. Pri pro-
izvodnji mleka to večji del proizvod-
nje opravile preusmerjene kmetije. 
V preusmerjanje pa te je lani vklju-
čilo 15 kmetij. Oblikovano je bilo 
tudi osem novih strojnih tkupnotti. 

Na teji je bilo ugotovljeno, da to 
nekatere načrtovane akcije ostale 
neuresničene, to pa predvtem zato, 
ker ni bilo zagotovljenega stalnega 
dotoka potrebnih sredstev, oziroma 
ker nito vsi podpisniki samouprav-
nega sporazuma o financiranju nalog 
Kmetijske zemljiške skupnosti izpol-
nili svojih obveznosti. 

In kakšne naloge so v programu 
Kmetijske zemljiške skupnosti za 
letošnje leto? 

Se naprej bo glavna skrb pospeše-
vanje kmetijske proizvodnje. Upa-
jmo, da bo letos program v celoti 
izveden, saj je tudi predsednik iz-
vršnega sveta skupščine občine Ve-
lenje, ki se je udeležil sestanka 
motil, da sredstva, ki so pravzaprav 
že dogovorjena, nebi smela biti pro-
blem pri uresničevanju te življenjsko 
pomembne panoge. 

Med nalogami pa st> seveda tudi 
naloge nadaljne melioracije, tkrb za 
promet z zemljišči, ureditev skupne-
ga pašnika v Belih vodah in še nova 
postavka, sofinadtanje zveze Kme-
tijskih zemljiških skupnosti SR Slo-
venije, ki je trenutno v ustanavlja-
nju. 

Za vse te naloge bo Kmetijska 
zemljiška skupnost potrebovala pri-
bližno 8,5 milijonov din, kar pa je 
po zastavljenem planu sodeč, soraz-
merno malo. 

B.Z. 

Ker je iteldina takorekoč na pra-
gu naše občine, je Izvršni svet SO. 
Velenje izdal uredbo o ukrepih za 
preprečevanje širjenje stekline. ' 

Da bi ukrepe omenjene odredbe 
(objavljena je v današnji številki U L ) 
lažje razumeli je prav da se z bolez-
nijo nekoliko bolje spoznamo. 

Steklina spada med kužne bolezni 
živali in ljudi: dovzetne zanjo so vse 
toplokrvne živali in človek. Povzro-
čitelj je virus, k i ga prenašajo obole-
le živali najpogosteje lisice ter pote-
puški psi in mačke, saj zaradi načina 
življenja najpogosteje prihajajo v 
stik z obolelimi živalmi. Od ugriza -
okužbe do prvih znakov bolezni pre-
teče najmanj dva do o s e m tednov pa 
tudi več. Stekle živali se nenavadno 
obnašajo. Pri divjih opažamo, da so 
izgubile strah pred človekom in so 
postale napadalne. Psi postanejo ne-
zaupljivi, lajajo brez vzroka, napi da-
jo živali in ljudi, običajno ne pijejo 
in ne jedo. Zaradi ohromelosti spod-
nje čeljusti imajo odprt gobec iz 
katerega visi jezik in teče slina. 
Pozneje se pojavi o h r o m e l o s t tud i 

Zlatti to t i * v velenjtkem vzgojno 
varstvenem zavodu prizadevali, da 
so vključili v delo otroke leto in dve 
pred vstopom v šola Tako je bilo 
prejšnja leta, letos pa je stanje bolj 
zaskrbljujoče. 

Do začetka tedna so 
v vzgojno varstvenem zavodu Vele-
nje prejeli okoli 270 prošetg za 
sprtem predšolskih otrok v vrtec in 
120 prošenj za sprejem dojenčkov v 
jaslicni oddelek oziroma v družin-
sko varstvo. Prostih mest pa je 
mnogo premalo. Komisija za spre-
jem otrok v vrtec bo imela izredno 
težko delo, otroke pa bo sprejemala 
na osnovi pravilnika, ki ga je potrdi-
la občinska skupnost otroškega var-
stva Velenje. V poitev bodo prišli le 
najnujnejši primeri. Formirali bodo 
skupine letnikov za katere je največ 
pro&nj, to so 1977, 1976 in 1975. 

Skupno bodo v velenjski vzgojno 
varstveni zavod letošnjo jesen lahko 
sprejeli le okoli 140 predšolskih 
otrok (pa še od tega pride 28 otrok 
iz družinskega varstva, ki so j ih 
dolžni tprejeti), 28 dojenčkov bodo 
lahko tprejeli v družinsko varstvo in 
deset v jaslični oddelek. Ob vsem 
tem pa je treba poudariti, da bodo 
posamezni oddelki mnogo prena-
trpani. Jeseni bo začel delovati tudi 
vrtec Konovo, kjer bi lahko bila dva 
oddelka vrtca. V tem kraju ni dovolj 
interesentov, zato bosta dva oddel-
ka, če bodo starši iz mesta priprav-
ljeni voziti svoje otroke v ta vrtec. 
Podobno pa je tudi z vrtcem v 
Skalah, kjer imajo prostora še za en 
oddelek, vendar prejšnja leta starši 
niso bili zainteresirani, da bi svoje 
otroke vodili v Skale. 

V vzgojno varstvenem zavodu 
Velenje so razmišljali, da bi določili 
okoliše posameznih vrtcev, vendar 
bi b l o to zaradi mnogo premajhne-
ga števila prostih mest neustrezno, 
saj bodo v vrtce zajeli le najnujnejše 
primere. 

stave najboljših del, v knjižnici Kul-
turnega centra pripravili zaključni 
prireditev. Pripravljamo kultuni 
program, posvečen mednarodnem 
letu otroka. Vključil i se bomo v v« 
akcije pionirske organizacije, risanji 
na asfalt - 25. 5. 1979, pripravil 
bomo razstavo starin v avli sole (25. 
5.X udeležili se bomo Napotnikm 
male kipartke kolonije v Žavodnjal 
ter pohoda 100 pionirjev in mladb 
cev po poteh X I V . divizije, Iga 
bomo pripravili kulturni program ni 
eni od postojank. Člani zelenih ttrrf 
pa te bodo udeležili srečanja piorit 
jev Jugoslavije v Bihaču, kjer bodt 
predstavili tvoje delo. 

V začetku junija bomo izdal 
šoltko glasilo Mladi veter ter imd 
11. 6. samostojen koncert obeli 
pevskih zborov naše šole. 

Za dan mladosti se bomo v Vek 
nju srečali mladinci obeh pobrat« 
nih šol. Pomerili se bodo v nekateri! 
športnih disciplinah. 

Veseli bomo, če se bodo n: 
nekaterih prireditev udeležili stari 
naših učencev ter drugi občani 
ljubitelji umetnosti, posebej še zato, 
ker so vse prireditve povezane t 
Mednarodnim letom otroka, ko bi 
morali intenzivn«je razmišljati 
vzgoji in prizadevanjih za trečneji 
današnji in jutrišnji dan otrok. 

MARSIKAJ LAHKO POČA 
KA, TODA OTROK M 
OTROKU NE MOREMO REČI 
JUTRI, KAJTI NJEGOV JI 
DANAŠNJI DAN, je zapisali 
čilska pesnica in Nobelova n* 
grajenka Gabriele Mistral. 

Razstava na temo 
T i to - mladina 

Mladinci in mladinke 
osnovne organizacije ZSMS 
Krajevne skupnosti Vele-
nje-Center desni breg so 
odprli v domu za starejše 
občane v Velenju mzstato 
na temo Tito - mladina. 
Razstava prikazuje delo mar-
šala Tita v letih 1943 do 78, 
v nekaj besedah pa je opisa-
na tudi letošnja pot štafete 
mladosti M.F. 

Risanje na asfalt 
V počastitev dneva mladosti to 

danes ob 9. uri na Titovem trgu v 
Velenju likovna akcija Risanje nt 
asfalt. Ekipe osnovnih šol bodo ris* 
le velike skupinske slike na temo Ct 
bi vladali otroci. Na prireditvi bo 
govorila podpredsednici občinski 
konference SZDL Vera Zupandd, 

Ukrepi proti steklini 
tudi pri nas! 

drugih delov telesa in žival v mukah 
pogine. Bolezen vedno konča s 
smrtjo, tudi pri ljudeh. 

Z odredbo je odrejena obvezna 
zapora vseh psov in mačk. Z zaporo 
bo zmanjšana možnost okužbe. 
Odrejeno je obvezno cepljenje psov, 
ko dopolnijo štiri mesece starosti. 
Vsak ugriz morajo občani prijaviti 
veterinarski postaji v Šoštanju. Psi, 
ki so ugrizli pa morajo biti petnajst 
dni pod veterinarskim nadzorom. 
Veterinarski službi je treba obvezno 
javiti vsako najdbo poginule lisice ali 
sumljivo obnašanje psov in mačk. 
Veterinarska služba je dolžna po-
skrbeti za laboratorijski pregled vseh 
sumljivih trupel živali 

Ob koncu,naj opozorim, da so 
lovci pooblaščeni za pokončevanje 
vseh psov in mačk, ki se bodo 
nekontrolirano sprehajale in tistih, 
ki niso cepljeni proti steklini. Le z 
doslednim izvajanjem odrejenih 
ukrepov, se bomo uspešno postavili 
po robu nevarnosti, ki nam preti 

dipl . ve t . Ivo Zagožen 

SAMOUPRAVNA INTERESNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE VELENJE 
SKUPŠČINA 

V A B I L O 
Na podlagi 17. člena statuta samoupravne stanovanjske skupnosti 
občine Velenje in 31. člena poslovnika skupičine 

S K L I C U J E M 
4. sejo skupščine samoupravne interesne stanovanj-
ske skupnosti občine Velenje, ki bo v torek, dne 19. 
junija 1976 ob 16. uri v sejni dvorani skupščine 
občine Velenja 

Za sejo skupščine predlagam naslednji DNEV-
NI RED: 

1.Izvolitev komisij za verifikacijo pooblastil delegatov zbora upo-
rabnikov in zbora izvajalcev ter poročil teh komisij 

2. Potrditev zapisnika 3. seje skupščine in pregled sklepov 
3. Poročilo o izvajanju plana stanovanjske gradnje (poročevalec 

Branko Birsa) 
4. Obravnava predloga rebalansa srednjeročnega plana (poročevalec 

Branko Birsa) 
5. Obravnava in sprejem tehničnih pogojev in normativov za 

projektiranje stanovanjskih objektov in stanovanj družbeno 
usmerjene stanovanjske izgradnje na področju občine Velenje 
(poročevalec Albert Toff ) 

6. Imenovanja: 
— imenovanje odbora za LO, varnost in družbeno samozaščito, 
— imenovanje samoupravne delavske kontrole, 
— imenovanje 3 članov odbora za gospodarjenje (poročevalec 

Stojan Kukavica). 
7. Obravnava predloga stališč, sklepov in priporočil skupščine SRS 

(poročevalec Alojz Batič) 
8. Obravnava investicijskega elaborata o zidavi prizidka doma za 

organizirano varstvo odraslih (poročevalec Marija Lešnik) 
9. Predlog odloka o povišanju stanarin za 30 %, od 1. 7. 1979 dalje 

(poročevalec Miha Uranjek) 
10. Naloge in roki za prehod na ekonomske stanarine (poročevalec 

Miha Uranjek) 
11. Vprašanja delegatov 

PREDSEDNIK SKUPŠČINE 
Janko Meh, inž. elp. 

J 
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Obisk v tovarni Gorenje - Korting 

sodelovanja predvidoma znašala 
13 milijonov zahodnonemških 
mark, do leta 1985 pa jo želijo 
povečati na 70 milijonov za-
hodnonemških mark. 

Sicer pa so nas med obiskom 
v Grassau zanimali tudi načrti 
za prihodnji razvoj tovarne Go-
renje — Koerting. V občini z 
okrog 5.500 prebivalci jih je kar 
850 zaposlenih v domači tovar-
ni. Zato je ves kraj živo zainte-
resiran za položaj in prihodnji 
razvoj tovarne. Po besedah 
Oskarja Pistoija je vizija prihod-
njega razvoja tovarne Gorenje — 
Koerting v glavnem že začrtana. 
Proizvodnjo izdelkov zabavne 
elektronike bodo v prihodnje 
povečevali tako, da bi na dan 
izdelali 1.200 barvnih televizij-

Tovama Gorenje - Koerting 

skih sprejemnikov in HI FI na-
prav. Istočasno bodo začeli 
vpeljevati novo dejavnost. Del 
nove proizvodnje že predstavlja 
laboratorijska elektronika, se 
pravi naprave za učenje jezikov. 
Pred podpisom pa je pogodba 
za prevzem proizvodnje izdel-
kov merilne tehnike. Na tem 
področju se bodo lahko znova 
izkazali strokovnjaki iz razvoj-
nega oddelka tovarne. Sicer ra-
čunajo, da se tovarna Gorenje 
— Koerting razvije v srednje ve-
liko tovarno, ki bo proizvodnjo 
sposobna vsak hip prilagajati 
razmeram oziroma potrebam 
tržišča. 

Več ko t 1.300 delavcev to-
varne Gorenje - Koerting v 
Grassau si prizadeva, da bi bil 

prihodnji razvoj tak, ko t je na-
črtovan. Zato pa so zainteresi-
rani takorekoč vsi prebivalci 
kraja. Zavedajo se, da bo mogo-
če le s hotenji, prizadevanji in 
sodelovanjem vseh uresničiti za-
črtane cilje. 

Ustvarjalno nezadovoljstvo kovinarjev 
V Ijubenskem Kovinarstvu so uspešno prebrodili težave glede razvojne usmeritve - Ob 
uspešnem gospodarskem razvoju tudi velik napredek na področju samoupravljanja 

Vsak mesec zaključni račun 

O samoupravljanju veliko govori-
mo in pišemo, zlasti o uspehih, ki 
jih dosegamo pri njegovem dejan-
skem uresničevanju v celotnem sple-
tu naših vsakdanjih opravil. Veliko 
besed je bilo, in jih še bo, izrečenih 
ali zapisanih tudi o pomanjkljivostih 
s katerimi se pri tem srečujemo. Te 
bi nam morale vedno in povsod slu-
žiti kot napotek za boljše delo, ven-
dar čestokiat ni tako. Resnična vse-
bina samoupravnih odnosov, zlasti 
njihova „slabša" plat, je tu in tam še 
vedno skrita za navidezno popol-
nostjo, ki jo posamezne sredine ka-
žejo navzven, pri tem pa se niso spo-
sobne odkrito in kritično soočiti s 
pomanjkljivostmi, kaj šele z njiho-
vim dejanskim odpravljanjem. 

Seveda ne manjka sredin, ki dela-
jo drugače, ki napake odkrito pri-
znavajo, sprotno proučujejo vzroke 
za njihov nastanek in jih tudi učin-
kovito odpravljaj a Uspehi seveda 
pri takšnem načinu dela ne morejo 
izostati. Opisovanje samoupravne 
organiziranosti neke temeljne orga-
nizacije združenega dela bo nemara 
izzvenelo kot šolska ura na nižji sto-
pnji, morda pa bo ta ura za marsiko-
ga le poučna. 

Temeljna organizacija združenega 
dela Kovinarstvo na Ljubnem ob 
Savinji šteje peto leto starosti in da-
nes deluje v sklopu železarne Ravne 
na Koroškem. Mlada je torej in se je 
pred časom otepala z znatnimi teža-
vami glede proizvodne usmeritve, ki 
pa je vse uspešno prebrodila in si za-
gotovila dolgoročnejši razvoj. Z zelo 
dobrimi poslovnimi rezultati se je 
vsebinsko krepilo tudi samouprav-
ljanje, ki ga nikoli niso pustili vne-
mar in tako na obeh področjih dose-
gajo lepe uspehe, čeprav bo morda 
njihova odkritost za marsikoga učin-
kovala drugače. 

Pravijo, daje doslej vsebinsko naj-
bolj napredovalo delo delavskega 
sveta, ki ima danes resnično močno 
vlogo in za nikogar ni več zgolj for-
malnost. Člani delavskega sveta se 
sestajajo vedno zadnji dan v mesecu 
in imajo na vsaki seji pet stalnih 
točk. V teh točkah se pogovorijo o 
uresničitvi proizvodnega načrta v 
tem mesecu poslušajo poročili ko-
misij za kadre in za splošne zadeve, 
ocenijo kakovost proizvodnje v te-
kočem mesecu, finančni del uspeha 
za mesec nazaj in sprejmejo proiz-
vodni in finančni načrt na naslednji 

mesec. Ta načrt je vedno temeljito 
pripravljen, opremljen z vsemi tabe-
lami in parametri, ki so za načrt po-
trebni in izdelan za vsako delovno 
skupino posebej. Glede na trenutne 
razmere delovne načrte tudi prilaga-
jajo danim možnostim. Podrobno se 
pogovorijo o morebitnih slabostih in 
takoj sprgmejo vse potrebne ukre-
pe. Delo in njegove rezultate tako 
nenehno spremljajo in torej iz mese-
ca v mesec sproti izdelajo zaključni 
račun. Poleg teh petih točk vedno 
obravnavajo še vse ostale aktualne 
zadeve, naj si bo njihove lastne ali 
širše. Udeležba na sejah je zelo do-
bra in njihovi sklepi resnično obve-
zujoči. Morda še to, da šteje delav-
ski svet 13 članov, poleg njih pa so 
na sejah prisotni še vsi vodstveni de-
lavci, predsednik zbora delavcev, vsi 
oddelkovodje in predstavniki druž-
benopolitičnih organizacij temeljne 
organizacije. 

Ob vsem tem sploh niso zadovolj-
ni, čeprav poudarjajo, da delavski 
svet vse bolj dobiva vlogo in pomen, 
kakršno naj bi imel in da je njegovo 
delo iz dneva v dan boljše. Tudi v 
prihodnje bodo boljšemu delu na-
menili vso možno pozornost. Izbolj-
šali bodo kakovost gradiv, člani se 
bodo na seje še bolj temeljito pri-
pravljali, s tem pa bodo še skrajšali 
čas sestankovanja, ki že danes ne 
presega treh ur. Njihovo nezadovolj-
stvo je torej ustvarjalno in bo zago-
tovo rodilo vse lepše sadove, ob tem 
pa so si povsem na jasnem, da vseh 
teh uspehov ni moč doseči čez noč. 

Veliko časa in dela namenjajo vse 
večjemu uveljavljanju samoupravnih 
delovnih skupin. Z njihovim obliko-
vanjem se niso želeli prenagliti in za-
to delujejo šele od lanskega leta 
sem, pred tem pa so se za začetek 
njihovega delovanja temeljito pripra-
vili. Skupin je pet in eno izmed njih 
sestavljajo učenci v gospodarstvu, ki 
jih je v temeljni organizaciji ob vsa-
kem času najmanj 20. Zadovoljni ni-
so niti na tem področju in pravijo, 
da se srečujejo še z dokajšnjimi teža-
vami. Po samoupravnih delovnih 
skupinah delavci ze razpravljajo o 
vseh pomembnih zadevah in tu so že 
dosegli precejšen napredek. Na tej 
ravni samoupravljanja pa se delavci 
vse premalo lotevajo problemov in 
slabosti svojega neposrednega delov-
nega okolja, čutiti je pomanjkanje 
njihovih lastnih pobud. Ob vseh po-
manjkljivostih je napredek vseeno 

oči ten in nes t rpnos t bi bila po sla-v 

bem le tu dni resnično odveč. Dose-
danje delo n e d v o u m n o pr iča , da s o 
izbral-pravo po t in ob t e m spozna-
n ju b o d o na to področ je v prihodnje-
vložili še več naporov. Prepričani so , / 
da b o delavski svet na vlogi in odgo-
vornosti še pridobil, k o b o d o v še. 
večji meri zaživele samoupravne d e t 
lovne skupine in manjše - delovne 
- skupine, ki sestavljajo prejšnje, še 
posebej. . 

Nekoliko nezaupanja je še vedno 
čutiti pri delu samoupravne dela*** 
ske kontrole, zlasti v tem smislu, da. 
se delavci vse premalo obračajo naSs 
njo. Ni še zaživela v pravi meri, za--
gotovo pa velja, da si je v začetku^ 
letošnjega leta z obravnavanjem-
dveh perečih problemov pridobila^, 
veliko mero zaupanja in bo z dosled-
nim delom v prihodnje svojo vlogo v 
zavesti delavcev še povečala. Nekaj 
podobnega bi veljalo tudi za delo di-
sciplinske komisije, ki ji delavci vse 
bolj zaupajo Doslednost in strogost 
pri obravnavanju prestopkov sta naj-
več pripomogla k temu. Pri delu se 
disciplinska komisija največkrat sre-
čuje z neupravičenimi izostanki t-
dela, z malomarnim odnosom do de-
la in s tem povzročeno škodo. Pri 
tem velja omeniti, da prekrški niso 
hujše narave in da je njihovo število 
v upadanju. Člani disciplinske komi-
sije pa se otepajo z drugačnim pro-
blemom, z zapletenostjo postopkov 
namreč. Že sicer neljubo delo je po-
leg tega še preveč zapleteno in za-
htevno in mu brez pravnika niso 
kos. 

To je le nekaj sestavin samouprav-
ljanja, le nekaj uspehov in pomanj-
kljivosti s katerimi se srečujejo v Iju-
benskem Kovinarstvu. Tudi delega-
cije redno delajo, kot povsod dru-
god pa je tudi v Kovinarstvu na 
Ljubnem stik med delegati in delav-
ci še prešibak. Delegati se poleg tega 
pritožujejo tudi nad neusklajenim 
delom samoupravnih interesnih 
skupnosti, kar ima za posledico vse 
prepogosto sestajanje. 

Kovinarji na Ljubnem slabosti ne 
prikrivajo prej pozabijo na uspehe, 
ki jih dosegajo, na podlagi doseda-
njih izkušenj pa so prepričani, daje 
to prava pot, ki vodi do krepitve sa-
moupravnih odnosov in z nje ne na-
meravajo skreniti 

J. P. 

J tovarni Gorenje Koerting v Grassau v Zvezni republiki Nemčiji zdaj nad 1.300 delav-
:ev, od tega 260 Jugoslovanov, izdela na dan do 800 barvnih televizijskih sprejemnikov 
n 200 HI FI naprav — V prihodnje sočasne priprave na osvajanje nove proizvodnje v 
:ovarnah Gorenje v Grassau in Velenju — Dobro sodelovanje s tovarno Gorenje — Elrad v 

Gornji Radogni 

Iz proizvodnje 

Gorenje si že vrsto let priza-
deva, da bi bilo kar najbolj pri-
sotno na svetovnem trgu. Vodi-
lo pri tem je optimalizacija pro-
izvodnje in njeno sprotno so-
očanje z najsodobnejšo tehno-
logijo. Tovrstne težnje je začelo 
Gorenje najprej uveljavljati s 
klasičnim izvozom izdelkov na 
tuja tržišča, sklenjeno je bilo 
tudi več pogodb o poslovno 
tehničnem sodelovanju, da bi 
nazadnje začeli organizirati pro-
izvodnjo na tujem v okviru 
tovarn Gorenje. 

Tovarnam oziroma obratom 
Gorenje na tujem se je lani pri-
družila tudi tovarna Gorenje — 
Koerting v Grassau v Zvezni 
republiki Nemčiji. O odkupu te 
tovarne je bilo tako doma kot 
na tu j em veliko napisanega To-
varno v Grassau, turističnem 
kraju na Bavarskem, so pred 
dnevi obiskali tudi naši novinar-I 

PRVI S T I H 
GORENJE - KOERTING 

LETA 1970 
Tovarna Koerting je bila 

ustanovljena pred več kot pol 
stoletja. Najprej so izdelovali 
zvočnike in radijske sprejemni-
ke. V Grassau so proizvodnjo 
prenesli oziroma organizirali 
pred 34. leti. Zadnja leta so 
proizvajali v glavnem barvne te-
levizijske sprejemnik in HI FI 
naprave, ki pa jih je bilo le v 
manjšem obsegu, in sicer v 
Avstriji, kupiti z blagovno 
znamko Koerting. Največ izdel-
kov pa so prodajali velikim 

onemškim trgovskim 
razumljivo z blagovno 

znamko teh hiš. Ta in še neka-
tere druge slabosti so bile raz-
log, da je začela tovarna leta 
1976 poslovati z izgubo in d a j e 
lani prišla v stečaj. 

Za odkup tovarne Koerting 
je bilo več interesentov, med 
njimi tudi iz Združenih držav 
Amerike in Japonsko. Gorenje, 
ki je odkupilo tovarno, je uspe-
lo tudi zavoljo tega, ker gospo-
darstvo Bavarske precej sodelu-
je z jugoslovanskimi tovarnami, 
gotovo pa tudi zaradi večletne-
ga sodelovanja s tovarno v Gras-
sau. Omeniti je treba, da je Go-
renje prve stike s tovarno Koer-
ting navezalo leta 1970. Najprej 
je sklenilo licenčno pogodbo za 
proizvodnjo črno-belih, zatem 
pa tudi barvnih televizijskih 
sprejemnikov. 

SODELOVANJE 
S STROKOVNIMI 

TRGOVINAMI 
Pri proizvodnji barvnih tele-

vizijskih sprejemnikov in HI FI 

Direktor tovarne Goren j e -
Koerting Oskar Pistor 

kaj nad 1.300 delavcev, med 
njimi tudi 260 Jugoslovanov, ki 
izdelajo na dan do 800 barvnih 
televizijskih sprejemnikov in 
200 HI FI naprav. Od septem-
bra 1978 pa do zdaj so osvojili 
proizvodnjo nove palete barv-
nih televizijskih sprejemnikov, 
kar je rezultat dela 85 strokov-
njakov v razvojnem oddelku. 

Med pogovorom z direktorjem 
tovarne, Oskarjem Pistoijem 
smo nadalje izvedeli, da so tre-
nutni rezultati poslovanja zado-
voljivi. Na zahodnonemško trži-
šče prodajo okrog 40 % vse pro-
izvodnje, 60 % pa jo izvozijo. 
Za razliko od prejšnjih let, ko je 
bila tovarna v Grassau vezana v 
glavnem na velike trgovske hiše, 

? Jugoslovani, ki delajo v to- j 
y varni Gorenje Koerting v' 
g Grassau so že drugi dan po 1 
f potresu, ki je prizadel Črno ' 
% goro, začeli z zbiranjem po- < 
d moči Do srede maja so \ 
\ zbrali že več kot 65.000 di- < 
1 narjev pomoči! { 

so se zdaj odločili za kar najtes-
nejše sodelovanje s strokovnimi 
trgovinami. Tako so z več kot 
1.000 trgovinami sklenili dolgo-
ročne pogodbe za prodajo iz-
delkov tovarne Gorenje - Koer-
ting, ki so visoke kvalitete in 
priznani na tržišču Zvezne re-
publike Nemčije. Prizadevajo si, 
da bi tovrstno prodajo, to je 
prodajo v strokovnih trgovinah, 
še nadalje povečali, kar se bo 

V PRIHODNJE HKRATNA 
PROIZVODNJA TV SPRE-
JEMNIKOV V GRASSAU IN 
VELENJU 

Ker kupec barvni televizijski 
sprejemnik ne kupuje samo za 
leto dni, pač pa zagotovo za 
dalj časa, so se odločili v Gras-
sau za proizvodnjo nove palete 
barvnih televizijskih sprejemni-
kov, ki imajo, ko t zatrjujejo v 
tovarni, najboljšo „šasijo" in so-
dijo med najboljše barvne tele-
vizijske sprejemnike v Zvezni 
republiki Nemčiji. Februaija le-
tos so začeli tako proizvajati 
barvne TV sprejemnike, ki 
lahko sprejemajo 100 progra-
mov, na daljinskem upravljalcu 
pa je 16 programov. 

Ob tem je pomembno, da bo 
tudi velenjsko Gorenje, ko t ra-
čunajo, najpozneje do konca te-
ga leta osvojilo proizvodnjo teh 
novih televizijskih sprejemni-
kov. 

Sicer pa bo poslej ob sodelo-
vanju strokovnjakov razvojnega 
oddelka tovarne v Grassau tudi 
Gorenje v Velenju hitreje osva-
jalo novosti v proizvodnji tele-
vizijskih sprejemnikov. Cilj je 
doseči istočasne priprave za 
proizvodnjo v Grassau in Vele-
nju. Tako bodo tudi jugoslovan-
skim kupcem na voljo najkvali-
tetnejši barvni televizijski spre-
jemniki. 

NAČRTI 
ZA PRIHODNJI 

RAZVOJ 

Zanimivo je, da tovarna v 
Grassau dobro sodeluje s tovar-
no Gorenje - Elrad v Gornji 
Radgoni. Z njo so sklenili 5-1 et-
no pogodbo za kooperacijsko 
proizvodnjo tiskanih vezij ozi-
roma platin, modulov in kanal-
nih preklopnikov. Letos bo 
vrednost tega kooperacijskega 

naprav je bilo lani spomladi za-
poslenih okrog 500 delavcev. 
Trenuto dela v tovarni Gorenje 
Koerting Electronik Werke ne-

zagotovo odrazilo tudi v rezul-
tatih poslovanja. 

Za letos načrtujejo proizvod-
njo v vrednosti 213 milijonov 
zahodnonemških mark. Planske 
naloge, kot smo izvedeli, dose-
gajo. Za prihodnje leto pa na-
črtujejo, da bodo obseg gospo-
darjenja povečali za okrog 
25 %, saj računajo, da bodo 
izdelali za najmanj 250 milijo-
nov zahodnonemških mark 
barvnih televizijskih sprejemni-
kov, HI FI naprav in drugih iz-
delkov. 
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Delovanje ilegalne celice KPJ od 1926. let. 
do njenega razbitja 1930. leta 

Učencem je spregovoril ravnatelj Franjo Slemenšek (za njim 
graditelj zemljanke Ivan Koren in dr. Viktor Vočak, k i j e ustanovi 
bolnico Franjo, danes pa raziskuje zgodovino partizanskih bol-
nišnic) 

V spomin na 
partizansko bolnišnico 
Pionirji osnovne šole Gustav šilih iz Velenja so v Tajni, 
kjer je delovala partizanska bolnišnica „Jelka" ali 

„Breza", odkrili spominsko obeležje 

V gozdu blizu kmeta Klavža v 
kraju Tajna so pioniiji osnovne šole 
Gustav Šilih iz Velenja pretekli po-
nedeljek odkrili spominsko obeležje, 
ki priča, da je med narodnoosvo-
bodilno vojno tukaj delovala parti-
zanska bolnišnica ,,Jelka" ali „Bre-
za'\ Na slovesnosti ob otvoritvi tega 
obeležja je zbranim najprej sprego-
voril Franjo Slemenšek, ravnatelj 
osnovne šole Gustav Šilih. Poudaril 
je, kako velika in pomembna je bila 
skrb za ranjene in bolne borce na 
mestu, kjer je deloval „Isakov bun-
ker", kasneje opremljen v tehniko. 

Po kulturnem programu, ki so ga 
izvajali pevci in recitatoiji šole Gu-
stav Šilih, je pionirjem spregovoril še 
graditelj zemljanke v Tajni Ivan Ko-
ren iz Podgorja. „Ko sem dobil 
nalogo, da na zanesljivem in primer-
nem mestu zgradimo bolnišnico, 
smo se z Mirkom Skazom iz Velenja 
in Tonetom Melanškom iz Podkraja 
lotili dela," je povedal Ivan Koren. 
„Ves potreben material nam je pri-
skrbel živinozdiavnik Jože Kodela iz 
Velenja, ki je pozneje padel. Bolni-
šnico smo zgradili februarja leta 
1945 in je bila zelo dobro skrita. V 
njej je bilo prostora za dvajset ran-
jencev, običajno pa se je tu zdravilo 
po petnajst borcev hkrati, ali skupaj 
preko petdeset Operacije so oprav-
ljali brigadni zdravniki in celo en 
nemški zdravnik. Za sanitetni mate-
rial pa je skrbel Franc Hudobreznik, 
ki je delal v nemški bolnišnici v 
Topolšici. Čeprav zemljanka ni bila 
nikoli izdana, je v hajki meseca 
marca pod sovražnikovimi streli 
padla bolničarka Melita Dolenc -
Dora." 

Po tej zanimivi pripovedi so učen-
ci odnesli cvetje Klavževi mami, ki 
je kuhala za ranjene partizane. Tudi 
Klavževa mama j im je razgrnila svoje 
spomine in med drugim povedala, 
da so večkrat morali uničiti že 
pripravljeno hrano, ko so dobili 

obvestilo, da prihajajo Nemci. Učen-
ci so si nato z velikim zanimanjem 
ogledali še mesto, kjer so zgradili 
zemljanka Tu sta jim spregovorila 
borec Tone Blagotinšek, ki seje v 
tej zemljanki zdravil in Polde Trav-
ner, ki je kot intendant skrbel za 
hrano v partizanskih bolnišnicah. 
„Jedli smo le enkrat na dan, kuhali 
pa ponoči od 23. do 3. ure, da nas 
dim in vonjave niso izdale sovražni-
ku. Kadar je bila noč svetla, nismo 
smeli kuhati in v takih razmerah so 
ranjenci bili brez hrane tudi po več 
dni," je pripovedoval. 

Napis, ki pove, d a j e tod delova-
la partizanska bolnišnica 

Pionirji šole Gustav Šilih so ob 
koncu obljubili, da bodo redno 
obiskovali to zgodovinsko obeležje 
iz narodnoosvobodilnega boja in 
skrbeli zanj. Krajani pa so izrazili 
pripravljenost, da z udarniškim de-
lom na istem mestu postavijo bolni-
šnico oziroma zemljanko „Jelka" ali 
„Breza", takšno, kot je bila nekoč. 

L. OJSTERŠEK 

Piše: Dr. MILAN 2EVART 
Prva ilegalna organizacija KPJ v Šaleški dolini je bila ustanovlje-

na v Pleterškovi gostilni v Pesju spomladi 1926. leta. Pri ustanovitvi 
je bil navzoč sekretar partijskega okrožja Sever Lovro Kuhar, ki je 
imd tudi ilegalno ime Oderuh. Večina članov ustanovljene ilegalne 
partijske celice je bila zaposlena na velenjskem rudniku. Intelek-
tualca ni bilo med njimi, a tudi pravega jamskega delavca ne. V 
virih je partijska organizacija označena kot velenjska partijska 
organizacija kljub temu, da so bili njeni sestanki in njeno središče v 
Pesju. Za sekretarja celice je bil izbran Jože Lekš, najvidnejši 
komunist v tem obdobju pa je bil Josip Polanc iz Pesja, ki je imel 
ilegalno ime Čander. Polanc je bil aktiven v domačem okolju. Bil je 
delavski zaupnik na rudniku, občinski odbornik in odbornik 
bratovske skladnice. Postal pa je tudi pomemben funkcionar KPJ. 
Bil je delegat velenjske partijske organizacije na pokrajinski 
konferenci KPJ, ki je bila decembra 1928. leta v Jaršah pri 
Ljubljani. Kratek čas naj bi bil tudi član centralnega komiteja KPJ. 

O številu članov velenjske ilegalne partijske organizacije lahko 
povemo, da je po izjavi njenega sekretarja Lekša bilo na njenem 
ustanovnem sestanku kakih pet oseb. Leta 1930 je bil Lekš med 
drugim obdolžen tudi tega, da je 1928. leta na Pdančevem domu 
izjavil komunistu Šmidhofeiju iz Mežiške doline: ..Velenjska 
organizacija ima sedem dobrih komunistov in veliko naročnikov 
glasila Enotnost." Do leta 1930 je velenjska organizacija vključila 
še nekaj članov, pridobila pa je tudi več sodelavcev in simpatizer-
jev. Spadala je v okvir partijskega okrožja Sever, ki je delovalo od 
1926. do 1930. leta. Središče tega okrožja je bilo v Guštanju (sedaj 
Ravne na Koroškem). Prvi sekretar okrožja je bil Lovro Kuhar, 
zadnji dve leti pred uničenjem okrožja pa Ignac Teršek. Pet ali šest 
članov velenjske organizacije je bilo v jeseni 1928 na sestanku 
komunistov okrožja Sever, ki je bil na Uršlji gori. Na tem sestanku 
so obravnavali tudi odprto pismo kominterne. 

Po ustanovitvi velenjske ilegalne organizacije KPJ so njeni člani 
pričeli uspešno delovati v Svobodi v Pesju in v strokovni 
organizaciji rudarjev. Pridobili so si večino v vodstvu velenjske 
podružnice rudarskega sindikata. Ljubljansko sindikalno vodstvo je 
zaradi tega razveljavilo občni zbor velenjske podružnice oziroma 
razpustilo njen odbor. Komunisti pa so v sindikalni organizaciji 
kljub temu obdržali svoje pozicije. Nastopali so kot sindikalna 
opozicija tudi v širšem okviru na pokrajinskih sindikalnih zboro-
vanjih in v delavskem časopisju. Proglas oziroma letak z naslovom 
„Za popolno strokovno zedinjenje v Jugoslaviji in za enoten boj 
vsega delavstva proti reakciji in ofenzivi kapitala" iz časov razkola 
dekalistov z dne 15. maja 1926 sta poleg vidnih komunistov 
podpisala tudi J o a p Polanc in Jože Lekš. Precej uspeha so velenjski 
komunisti imeii tudi pri šiijenju dekalističnega (komunističnega) 
glasila Enotnost, ki je pričelo izhajati avgusta 1926; imenovali so 
jih „enotneži". Močno aktivni so bili velenjski komunisti tudi v 
volilnem boju 1927. leta, ko so bile 23. januarja volitve v oblastne 
skupščine ter 11. septembra volitve v narodno skupščino. Sklice-
vali so shode Delavsko-kmečkega republikanskega bloka. Za ta 
blok je pri skupščinskih volitvah v slovenjegraškem okraju kandi-
diral Miroslav Pevec, ki je bil v službi na velenjskem rudniku. Pri 
teh skupščinskih volitvah so komunisti (DKRB) dobili v občinah 
Velenje, Škale in Šoštanj 124 od 1387 oddanih glasov. Socialisti so 
tedaj dobili 321 glasov. 

Po uvedbi šestojanuarske diktature je velenjska komunistična 
celica še naprej delovala. Njeni člani so se sestajali in širili ilegalne 
letake. Prav po uvedbi diktature je velenjska partijska organizacija 
imela pomembno vlogo pri vzdrževanju partijskih zvez. Spomladi 
1930. leta pa je organizirala bivanje dela vodstva KPJ v Šaleški 
dolini. 

V začetku 1930. leta je dobil Josip Polanc naročilo, naj velenjski 

komunisti preskrbijo varno bivališče za skupino komunistični 
ilegalcev. Prvotno so jih nameravali namestiti v hribovski va 
Cirkovce, a so to zamisel opustili, ker zaradi vzdrževanja zve 
Cirkovce niso bile primerne. Odločili so se, da bodo ilegali 
stanovali pri zidarju Alojzu Stropniku v Lokovici. Stropnikova hi 
je blizu Pesja in Šoštanja. 

Leta 1928 se je biro centralnega komiteja KPJ preselil 
Beograda v Zagreb, konec 1929 iz Zagreba v Ljubljano, mari 
1930 pa iz Ljubljane v Lokovico. Po velikem vdoru policije 
partijsko organizacijo v Sloveniji so preiskovalni organi ugotovi 
da so se od 9. marca do 10. maja 1930 v Stropnikovi hiši zadrževi 
komunistični funkcionarji in organizatorji: Žika Pečarski-Ribani 
Krka Stanisavljevič, Risto Samardžič-Starič, France Klopčič-Tišlt 
in po imenu neznani komunistični emisar. Večina ilegalcev naj I 
že v drugi pdovici aprila zapustila Lokovico. Najdlje je ostal j 
Stropniku Samardžič. Navedene podatke dopolnjuje in potrju 
France Klopčič. Po njegovi izjavi so ilegalno bivali v Šaleški ddi 
organizacijski sekretar CK KPJ Viktor Koleša-Savič, člana biroj 
centralnega komiteja KPJ Pečarski in Stanisavljevič, tehniči 
sekretar centralnega komiteja KPJ France Klopčič in sodelave 
tehničnega aparata centralnega komiteja KPJ Franc Plankl. Kasnej 
se je po Klopčičevi izjavi tem priključil še Novič; to pa je bilo en 
od Samardžičevih ilegalnih imen. Tudi v sodnih aktih je zapisani 
da je Samardžič prišel v Lokovico kasneje kot drugi. Prva si 
zapustila Šaleško dolino Klopčič in Plankl, ki sta ilegalno prešla 
Avstrijo. 

Šaleška dolina je spomladi 1930, ko je bil v Lokovici 
centralnega komiteja KPJ, postala pomembno središče kom 
nistične dejavnosti. Šaleški komunisti so skrbeli za ilegale 
sodelovali so pri organizaciji raznih sestankov, predvsem pa i 
skrbeli za zveze. Že pred prihodom članov centralnega komite 
KPJ je velenjska partijska organizacija povezovala okrožje Sever 
pokrajinsko vodstvo v Ljubljani. Ilegalno komunistično literatur 
ki je prišla iz Avstrije prek kanalov na območju Mežiške doline 
Guštanj, so velenjski kurirji prenašali v Pesje in od tam naprej v V 
pri Domžalah in v Ljubljano. Včasih pa so kurirji iz Ljublja 
prevzeli literaturo in pošto pri Polaneu v Pesju. Po prihodu člano 
centralnega komiteja KPJ v Lokovico so se pomnožile kurirske po 
velenjskih komunističnih kurirjev, ki so odnašali pošto in literatut 
v Ljubljano, Zagreb, Ptuj in tudi prek meje v Pliberk. Kurirske po 
je opravljal predvsem Tone Mravljak - Lisjak, kurirka je bi 
Polančeva žena Urša, Miha Stropnik pa je vodil Klopčiča in Hank 
do državne meje na Olševi. Pošto so dobivali komunistič 
funkcionarji na naslov rudaija Ivana Viherja, k i j e stanoval v Pesji 

Konec marca 1930 sta prispela v Pesje ptujska komunista d 
Jože Potrč in Ivan Spolenjak in se tu sestala s člani centralne 
komiteja KPJ. Potrč, ki je imel od 1928. do 1930. leta ilegalno im 
Boris, je bil 1929. leta določen za sekretarja nadomestnej 
pokrajinskega komiteja KPJ. V Pesju se je sestal s tremi član 
centralnega komiteja KPJ. Obravnavali so organizacijo nadomestni 
ga pokrajinskega komiteja. Samardžič je na nočnem sestanku 
Ograjškovem gozdu pri Pesju govoril šaleškim komunistom 
pomenu stavk, o delu strokovnih organizacij in o komunistična 
gibanju po svetu. 

Policiji je spomladi 1930 uspelo razbiti komunistično Organia 
cijo v Sloveniji. Aretirala je veliko komunistov v Ljubljai 
Domžalah, v Mežiški in Šaleški dolini ter v Ptuju. Policijskega vdoi 
niso zakrivili šaleški komunisti, a po aretaciji sta zasliševalcem dos 
priznala Josip Polanc in njegova žena Urša. Večina šaleški 
komunistov je bila aretirana med 11. in 18. majem 1930, sekreti 
prve ilegalne šaleške organizacije KPJ Lekš pa šele 21. junija 1931 

(Se nadaljuj) 

VELIKA POLOMIJA Piše: Milan Zrinski 

Riše: Jelko Peternelj 

10. Proti večeru se je ustavil vlak na manjši postaji blizu 
avstrijsko-nemške meje. Vrata kupeja so se odprla. Vstopila je 
ženska, že na prvi pogled tako privlačna, da je Stanku kar sapo 
zaprlo. Bujni črni lasje, malo ličila na obrazu, velika usnjena 
potovalka in ne preveč dolgo krilo, skozi katero je bilo videti 
obline telesa . . . Prava lepotica! 

11. Pozdravila je in v srbohrvaščini vprašala, če je še prostor. 
Stanko je najbrž prikimal. Sedla mu je n a s p r o t i . . . Zadrega je kaj 
kmalu izginila. Neznanka je začela preprost, pa zanimiv pogovor. 
Stanko je izvedd, da je že leto dni v Nemčiji. „Zasiužiti se da, če 
seveda ddaš" , mu je pripovedovala. Njen zvonki glas je v Stanku 
vzbudil ždjo , da bi ta vožnja trajala v nedogled. 

12. Moralo je biti že pozno v noč, ko je zadremala in tudi Stanki 
se je kmalu zazibal v sen, čeprav bi še in še opazoval lepotico.. 
Prebudilo ga je cviljenje zavor. Vlak se je ustavil na eni od postaji 
Bavarskem. Zunaj se je že danilo. Stanko s i j e pomd o d in ostn« 
Neznanke ni bilo več. Skočil je do vrat kupeja in jih odpri, dal 
vidd, če je sopotnica morebiti na hodniku. Tam pa je ni bilo . 



iplitčani darovali kri v Velenju 
>nec preteklega tedna so bili na obisku v Velenju krvodajalci iz pobratenega Splita — V 

soboto so skupaj s krvodajalci velenjske občine v Velenju darovali kri 

Ogianizaciji Rdečega križa 
Zelenje in Splita sodita med ti-
Ite organizacije pobratenih 
lest, ki so navezale izredno tes-
te in pristne odnose. To sodelo-
anje je dobilo svoj najglobljejši 
traz prvič aprila lani, ko je 

ig šestdeset krvodajalcev ve-
ske občine obiskalo mesto 
it in solidarnostno darovalo 

tamkajšnji transfuzijski 
taji, in drugič konec pretek-

tedna, ko je v Velenje pri-
petdeset krvodajalcev iz 

Iplita in v soboto sdidarnost-
skupaj s krvodajalci naše ob-
e darovalo kri. S tem deja-

so krvodajalci obeh pobra-
nih organizacij in obeh pobra-

n i h mest znova dokazali, d a j e 
nlidarnost kot ena izmed po-
lembnih pridobitev naše revo-
idje, brezmejna. 

Sjiitski gostje so prišli v Ve-
snje v petek zjutraj. Prvi dan 
>iska so si ogledali znameni-
sti Velenja, predstavniki 
>činskega odbora Rdečega 

križa Velenje pa so jih popeljali 
tudi v Tovarno gospodinjske 
opreme Gorenje, kjer so si z za-
nimanjem ogledali proizvodnjo. 

Krvodajalci velenjske občine 
so bili lani v Splitu deležni iz-
redne pozornosti in gostoljubja. 
Zato so si predstavniki velenj-
ske humanitarne organizacije iz-
redno prizadevali, da bi gostom 
vrnili vsaj del gostdjubja. Mno-
gi izmed njih so bili prvič v Ve-
lenju, nekateri celo prvič v Slo-
veniji, zato so jih popeljali na 
izlet tudi v okdiške kraje. 

V soboto zvečer so zanje pri-
pravili v prostorih restavradje 
velenjske Name tovariško sre-
čanje s krvodajalci Šaleške doli-
ne. Na njem so bili tudi pred-
stavniki sindikalne organizadje 
Rudarsko elektroenergetskega 
kombinata Velenje. 

Splitskim krvodajalcem se je za 
darovano kri v imenu vseh zahvalil 
predsednik občinskega odbora Rde-
čega križa Velenje Jože Medved. V 
spomin na to srečanje in na njihov 
obisk v Velenju j im je izročil bro-

Pogančič je na tovariškem srečanju izročil Jožetu Medvedu 
gib mesta Split 

Hvala za gostoljubje 
Polni prelepih vtisov so se 

splitski krvodajalci v nedeljo zve-
čer vrnili domov. Veseli in po-
nosni, da so lahko darovali kri v 
pobrateni občini, bogatejši za 
nova znanstva in veseli, da so 
spoznali nov košček naše lepe 
domovine. Vtise nekaterih smo 
si zapisali v našo beležko: 

PETAR BARAC: Takšno so-
delovanje je najlepši primer, ka-
ko se lahko ljudje med sabo zbli-
žujejo, krepijo tovarištvo in brat-
ske vezi. V Velenju sem daroval 
kri šestintridesetič. Naši gosti-
telji so nas sprejeli izredno pri-

mam besed, s katerimi bi se za-
hvalila za gostoljubje, katerega 
smo bili deležni. Počaščeni smo 

Leo Popovič 
tudi, da se ena izmed ulic v Vele-
nju imenuje po Splitu. V Ve-
lenju sem bila prvič pred dvajse-
timi leti, ko je bil to še zelo maj-
hen kraj. Danes pa je to veliko 
industrijsko mesto, katerega 
odlikuje izredna lepota. 

Kot mnogi drugi sem tudi jaz 
presrečna, da sem lahko darova-

nasti kipec tovariša Tita, vsem krvo-
dajalcem pa še posebej spominsko 
knjižno darilo. 

V imenu gostov je na tovariškem 
srečanju sekretar klubov prostovolj-
nih krvodajalcev Splita Zlatko Po-
gančič izrekel zadovoljstvo, da so se 
krvodajalci obeh mest po letu dni 
spet srečali. Izrazil je prepričanje -
podobno kot pred tem predsednik 
občinskega odbora RK Velenje Jože 
Medved - , da bodo tudi v prihodnje 
na takšnih skupnih srečanjih oziro-
ma medsebojnih obiskih izkazovali 
našo solidarnost, tovarištvo, brat-
stvo in enotnost Predstavnikom 
občinskega odbora Rdečega križa 
Velenje pa je podelil zlati grb mesta 
Split, posebno spominsko darilo pa 
so gostje iz Splita prinesli tudi za 

{iredsednika skupščine občine Ve-
enje. Priložnostna svečanost je bila na Mrzlih vodah 

USPEL POHOD »TRAVNIK 79" 
Minulo nedeljo so planinci iz 

Ljubnega ob Savinji pripravili 
pohod, ki so ga poimenovali 
»Travnik 79". Pri organizaciji 
jim je izdatno priskočil na po-
moč meddruštveni odbor sa-
vinjskih planinskih društev, po-
magali pa so tudi borci in celj-
ska bolnišnica. 

Zjutraj je iz 
Ljubnega krenila številna po-
hodna enota, ki so jo sestavljali 
pionirji domače osemletke, 
mladina, planinci in bord , 
predvsem tisti, ki so se med 
drugo vojno zdravili v partizan-
ski bolnišnici pod Komnom ter 
zdravniki in drugi, ki so zanje 
skrbeli 

Udeleženci pohoda so iz 
Rastk krenili do mesta kjer je 
med vojno stala osrednja parti-
zanska bdnišnica. Na tem me-
stu so preživeli bord obudili 
spomine na težke dni naše revo-
l u d j e in zlasti na čase, ko so jih 
preževeli v hribih okrog Ljubne-
ga. Še pred tem so na Mrzlih 
vodah pionirji, planinci in pevd 
pripravili priložnostno sveča-
nost. 

Dobršen del pohodnikov je 
po svečanosti in po ogledu 
ostankov bdnišnice krenil na 
sosednji Travnik kjer so ljuben-
ski planinci lani dokončali iz-
gradnjo prijetnega planinskega 
zavetišča. . 

Tukaj so, prav tako v 
nedeljo, zborovali pripadniki 
gorske straže savinjskih planin-
skih društev. Sproščenega vese-
lja in uživanja v lepem son-
čnem, morda celo pretoplem 
dnevu ni manjkalo in vsi udele-
ženci pohoda »Travnik 79", 
okrog 500 jih je bilo, upajo, da 
ni bil zadnji. 

J. P. 
Med pohodniki je bil tudi podpredsednik zveznega izvršnega sveta 
inž. Andrej Marine 

Aktivni v vseh sredinah 
Pred tednom dni je bila v Ve-

lenju občinska delovna konferenca 
Zveze rezervnih vojaških starešin 
Velenje, ki so se jo poleg delegatov 
in članov sekretariata ter predsed-
stva občinske konference ZRVS 
udeležili tudi nekateri gostje. 
Udeleženci konference' so najprej 

Tekmovalo 350 mladih 
gasilcev 

V počastitev Dneva mladosti in v sklopu akcije Nič nas 
ne sme presenetiti so v vasi Gorenje pripravili tekmovanje 

za pionirske in mladinske gasilske desetine 

V akcijo Nič nas ne sme prese-
netiti se redno in nadvse uspešno 
vključujejo tudi gasilske enote vseh 
društev občine Velenje. Eno izmed 
vaj, ki sodijo v sklop te akcije in s 
katero so počastili tudi Dan mla-
dosti, je Občinska gasilska zveza Ve-
lenje s pomočjo gasilskega društva 
Paška vas pripravila preteklo nedeljo 
na parkirnem prostoru temeljne 
organizacije Gradbeni elementi v va-
si Gorenje. Tu so se v izredno lepem 
sončnem vremenu zbrale desetine 
mlajših in starejših pionirjev ter mla-
dincev. Tekmovanje je izredno lepo 
uspelo, saj se ga je udeležilo približ-
no 350 mladih gasilcev: 13 desetin 
starejših pionirjev, 11 desetin mlaj-
ših pionirjev ter 10 mladinskih dese-
tin in desetina mladink. Po uvod-
nem pozdravu predsednika občinske 
gasilske zveze Velenje Staneta Huda-
fesa in predsednika skupščine kra-

jevne skupnosti Gorenje Jožeta Dre-
va so se najmlajši preizkusili v vaji s 
hidrantom in brentačo, starejši 
pionirji v šafeti in vaji z motorno 
brizgalno 300 litrov, mladinci pa 
prav tako v štafeti in vaji z motorno 
brizgalno 800 litrov. Ob koncu tek-
movanja, ki se ga je udeležilo skup-
no 33 pionirskih in mladinskih dese-
tin gasilskih društev občine Velenje, 
so najbolje uvrščenim podelili poka-
le, najboljši pa so si priborili tudi 
pravico nastopa na jesenskem regij-
skem tekmovanju. 

V posameznih kategorijah so se 
najbolje uvrstili: med mlajšimi 
pionirji Šentilj pred Šoštanjem in 
Pesjem - pionirke, med starejšimi 
pionirji Salek pred Šentiljem II in 
Topolšico ter med mladinci Šentilj 
pred Gaberkami in Velenjem. 

KRAJNC 

poskušali poročilo o delu v 
letu 1978 in v zvezi s tem tudi pro-
gram dela,ki naj bi ga opravili v tem 
letu. Pri tem je bilo poudarjeno, da 
celotna programska usmeritev Zveze 
rezervnih vojaških starešin izhaja iz 
obveznega programa, ki ga predpisu-
jeta zvezna in republiška konferenca 
ZRVS, predvsem pa so delovno na-
potilo še dokumenti V I I I . kongresa 
Zveze komunistov Slovenije, XI . 
kongresa Zveze komunistov Jugosla-
vije ter" dokumenti sveta predsed-
stva SRS za ljudsko obrambo in re-
publiške konference SZDL Sloveni-
je. Vsemu temu pa so v veliko po-
moč bogate dosedanje izkušnje in 
doseženi delovni rezultati. Temeljne 
programske usmeritve, ki j im sledijo 
rezervni vojaški starešine pri svojem 
delu, je moč strniti v naslednje te-
matske sklope: družbenopolitično 
delovanje vseh članov v krajevnih in 
občinskih konferencah ZRVS, do-
sledno in kakovostno izvajanje pro-
grama splošno vojaškega in idejno 
političnega izobraževanja rezervnih 
vojaških starešin, vsestransko angaži-
ranje članov pri krepitvi ljudske 
obramben in družbene samozaščite 
v vseh sredinah, kjer živijo in delajo, 
organizacijeka in kadrovska krepitev 
ter nadaljnje prilagajanje vsem osta-
lim družbenopolitičnim organizaci-
jam in razvijanje ter izpopolnjevanje 
informativno propagandne dejav-
nosti. V zvezi s tem so med drugim 
podčrtali, da morajo rezervni voja-
ški starešine z aktivnim družbeno- ' 
političnim delom v vseh sredinah 
postati nosilci uresničevanja našega 
političnega sistema in podružbljanja 
vseh dejavnosti ter aktivnosti, ki iz 
njega izhajajo. Tako se je treba v 
sklopu skupne fronte še posebej za-
vzemati za podružbljanje ljudske in 
družbene samozaščite ter za ohra-
njevanje in razvijanje revolucionar-

nih tradicij. Posebno pomembno pa 
je tudi porabljanje in utrjevanje 
bratstva in enotnosti naših narodov 
ter narodnosti, pri čemer je občin-
ska konferenca Zveze rezervnih vo-
jaških starešin Velenje v zadnjih le-
tih beležila izjemne dosežke. Prav le-
tos bodo namreč svečano obeležili 
pet let pobratenja in nadvse uspeš-
nega ter tvornega sodelovanja z re-
zervnimi vojaškimi starešinami iz 
Splita. Izredno pester in obsežen je 
tudi dopolnilni delovni program ob-
činske konference ZRVS Velenje, 

ire-

tičnih organizacijah, raznih dru-
štvih, specializiranih organizacijah, 
ki so pomembne za splošni ljudski 
odpor in v civilni zaščiti. Letos pa 
jih veliko dela čaka med drugim tu-
di pri izgradnji novega strelišča, pri 
prizadevanjih za telefonsko poveza-
vo oddaljenejših krajev s središči in 
še posebej aktivno sodelovanje v 
akciji Nič nas ne sme presenetiti, V 
razpravi so med drugim izrazili tudi 
potrebo po doslednejšem obisko-
vanju predavanj in opravljanju izpi-
tov, k čemer bodo skušali pnspevatf 
tudi z izdelavo terminskega in vse-
binskega plana, ki bo na voljo pred 
začetkom vsake delovne sezone. Be-
seda je tekla še o nujnosti sprememb 
pri organiziranosti rezervnih voja-
ških starešin v občini Velenje, zato 
so zadolžili predsedstvo občinske 
konference ZRVS Velenje, da pro-
uči možnosti nove organiziranosti 
skladno z razmerami na terenu in 
mejami krajevnih skupnosti. 

Ob koncu uspele delovne konfe-
rence pa so nekaterim najzaslužnej-
šim rezervnim vojaškim starešinam 
in krajevnim konferencam ZRVS 
podelili plakete, priznanja in knjižne 
nagrade. 

J. KRAJNC 

Zavidljiva r 
Občinska gasilska zveza in štab 

civilne zaščite občine Mozirje sta v 
nedeljo v Nazarjah pripravila občin-
sko tekmovanje na katerem so svojo 

usposobljenost pokazali člani gasil-
skih društev iz vse Gornje Savinjske 
doline ter pripadniki civilne zaščite 
iz krajevnih skupnosti in nekaterih 
organizacij združenega dela. Vsako-
letnemu pregledu usposobljenosti 
gasilskih enot občine Mozirje so se 
letos pridružili tudi pripadniki civil-
ne zaščite in se tudi s tem nastopom 
vključili v akcijo Nič nas ne sme 
presenetiti. Udeleženci tekmovanja, 
bilo jih je preko 300, so pokazali 
zavidljivo raven znanja in usposob-
ljenosti. Organizacija tekmovanja je 
bila dobra, po nepotrebnem pa se je 
zataknilo pri razglasitvi rezultatov 
pri pripadnikih civilne zaščite. Med 

iven znanja 
desetimi ekipami je nastopila tudi 
ženska desetina iz Elkroja in dokaj 
presenetljivo pokazala največ zna-
nja, v kon -ni razvrstitvi pa je ob 
upoštevanju starostnih točk osvo-
jila le tretje mesto. Nesporazum gle-
de tekmovalnih pravil je bil. ob .sicer 
zelo uspelem tekmovanju, odveč. 

Med 16 gasilskimi enotami so 
imeli največ uspeha člani društva iz 
Gorice, ki so z drugo ekipo osvojili 
prvo mesto in s svojo prvo ekipo še 
tretja Na drugo mesto so se uvrstili 
gasilci iz z Rečice. Med pripadniki 
civilne zaščite so prvo mesto zasedli 
tekmovalci Lesne industrije Gorenje 
- Glin Nazarje, pred ekipo krajevne 
skupnosti Nazarje in žensko deseti-
no iz Elkroja. 

J. P. 

Peter Barač 
srčno, nam razkazali lepote me-
sta in tudi nekaterih okoliških 
krajev, tako da se vračam domov 
z izredno lepimi vtisi. 

LEO) POPOVIČ: V Velenju 
sem dairoval kri štirinajstič. Me-
nim, d;a je takšna oblika sodelo-
vanja nned dvema organizacijama 
izjemna. Prepričan sem, da jo 
bomo še nadaljevali Ker pred-
tem še nisem bil nikoli v Slove-
niji in seveda tudi ne v Velenju, 
sem bili zelo vesel, ker so me kot 
predse ednika kluba prostovoljnih 
krvodajjalcev v pravosodnih usta-
novah izbrali za obisk Velenja. 
Vaše imesto je name naredilo iz-
reden vvtis, tako da bi se kar pre-
selil v Velenje in tukaj živel. 

DOBRILA GAMZA: Srečna 
sem, dii sem lahko v vašem ču-
dovitem mestu darovala kri. Ni-

Dobrila Gamza 
la kri za še utrditev naših brat-
skih vezi in domov bom resni-
čno odšla z izredno lepimi spo-
mini. 

Čimprej opraviti vajo 



Šola Biba Roeck- dve stoletji učenost 
Številka 20 (482) - 20. maja 191 

Otroke vzgajajo za prihodnost — Vsi učenci člani šolskega športnega društva — Dobro sodelovanje s starši — Pogo-
varjali smo se z ravnateljem šole Matjažem Natkom, pomočnikom ravnatelja Olgo Medved in socialno delavko Amalijo 

Skaza 

Naša 
Stoji učilna zidana... 

Naša šola - hram učenosti. 
Že nad dve stoletji svojega 
obstoja radodarno razdaja 
učenost ukaželjnim otro-
škim glavicam... Koliko 
vsega je videla, slišala? Kdo 
bi mogel vse to povedati 
Njeni zaviti hodniki in ko-
tički, kjer ie dan za dnem 
zbira razigrana mladež, skri-
vajo premnoge skrivnosti 

Svojo življensko pot je za-
čela v majhni cerkveni učil-
nici, od tam pa se je bUo tre-
ba preseliti v skromno lese-
no barako. Iz nje je zrasla in 
se razmahnila v prostorno 
stavbo. Njen začetnik Peter 
Mussi jo je s svojim požrtvo-
valnim pedagoškim delo-
vanjem dvignil med najboljše 
šole takratnega časa. Z lju-
beznijo in požrtvovalnostjo 
je z drugimi učitelji na šoli 
gojil in pripravljal za življe-
nje vedoželjno mladino. Naj-
hujši udarec za šolo in njene 
obiskovalce je bila uvedba 
nemščine, ki je bila glavni 
učni jezik. Toda slovenska 
beseda ni zamrla niti v naj-
hujših dneh zatiranja sloven-
stva. Zavedno slovensko uči-
teljstvo se je z ljubeznijo 
oklepalo svojega nacionalne-
ga porekla ter misli in ideje 
tega prenašalo na mladino. 

Komaj ozdravljive rane je 
• šoli zadala okupacija. Če-

prav je šola takrat postala 
okupatorjevo skladišče mu-
nicije, vir njene osnovne na-
loge ni usahnil. Mučnega 
bremena jo je rešil zavedni 
partizan Alojz Juvan in to 
junaško dejanje plačal z živ-
ljenjem. 

Svoboda! Kratka beseda, 
a velikanskega vseobsegajo-
čega pomena! Takrat je -
čeprav razdejana - naša šola 
na stežaj odprla svoja vrata 
V svoje nedrje je sprejela 
mlado in staro... Začelo se 

'je delo! Denarja je bilo tre-

šola 
ba Svobodna partizanska 
pesem je zaplavala preko 
gmajn in gora vse dalje do 
grobov črnolasega Kajuha, 
silnega Mravljaka, nežnega 
Roecka... Kdo takrat ne bi 
bil vesel in se predal opojno-
sti in blagoglasnosti sloven-
ske besede, ki je zadonela tja 
pod Pusti grad in klicala lju-
di k delu, k učenju... Ob-
nova je spremenila podobo 
kraja, podobo šole, podobo 

'Človeka v naši dolini... Ko-
liko truda, koliko sredstev! 

Kmalu se je naša klasični 
šola razvila v celodnevno 
osnovno šolo Biba Roeck 
Njena vrata so odprta od 
zgodnjega jutra do poznih 
popoldanskih ur. Take šole 
so veseli zaposleni starši, saj 
njihovi otroci niso več pre-
puščeni ulicam v času njiho-
ve odsotnosti V interesnih 
dejavnosti, ki delujejo na m 
ši šoli v obliki raznih krož-
kov, si pridobivamo razne 
spretnosti. Bogato je delo-
vanje športnikov, šahistm, 
recitatorjev, modelarjev, fo-
tokrožkarjev, likovnikov, 
članov ročnodelskega krož-
ka, varčevalcev, taborni-
kov . . . Vse to je neprecen-
ljiva zakladnica za naš m 
dalj nji razvoj. 

Naj te ne bo sram tvojt 
starosti, dvestoletna učilri 
ca! Vredna si da se ti sleher-
ni, ki stopa preko tvojegi 
praga m življenja široko ce-
sto, zahvali za vse, kar si mu 
nudila. .. Toda — ne samo 
tebi častitljiva starka. Vsem 
onim, ki nenehno skrbe m 
tvoj razcvet... Še po sebe, 
pa hvala vam, dragi učitdji, 
ki nas z ljubeznijo in po-
žrtvovalnostjo vzgajate, se 
nam dan za dnem nesebično 
predajate... Velik je m 
doprinos za bodočnost m 
mladih! 

T AJDA LEKSE 
7. a razred 

\i 

Udarniško urejanje šolskega okoliša 

ko pri svojem delu tudi uspeš-
nejša. 

Na koncu smo nekaj besed 
posvetili še najuspešnejšemu 
društvu, t o je šolskemu športne-
mu društva 

Klub temu, da je šola soraz-
merno majhna po številu učen-
cev, se že vrsto let uspešno kosa 
z ostalimi šolami v občini in 
Sloveniji in dosega na tem po-
dročju nadvse zadovoljive rezul-
tate. 

„Vsi otroci so člani šolskega 
športnega društva. Usmerjati jih 
začnemo že v prvih razredih, 
nato pa bdimo nad njimi do od-
hoda z naše šole. Pri delu šol-

skega športnega društva sodel 
je devet učiteljev ter 17 zui 
njih sodelavcev. Učenci so op 
vili tudi sodniške izpite za 
šarko in rokomet. 

V zadnjih letih je kvaliti 
pionirskega športa v dolini a 
napredovala, tako, da morai 
stalno skrbeti za izboljša 
kvalitete, če želimo doseči vil 
ko uvrstitev." 

Z željo, da bodo uspešni ti 
v prihodnje in da bodo še b 
izpopolnili delo na celodne 
osnovni šoli, smo se poslovili 
njih. Ko bo kaj novega pa se 
mo ponovno oglasili. 

B. 

vojaško postojanko, šolsko dvo-
rišče pa je postalo parkirni pro-
stor za vojaška vozila in tanke. 
Leta 1945 pa se je otroški živ 
žav ponovno naselil med zido-
ve. Z delom je pričela osem raz-
redna osnovna šola. Takrat je 
bila v Šoštanju tudi nižja gimna-
zija Ta je delovala na sedanji 
osnovni šoli Karel Destovnik -
Kajuh. Kasneje, po ukinitvi niž-
je gimnazije, je bila ta šola pre-
imenovana v I. osnovno šolo, 
šola Biba Roeck pa je postala 
druga osnovna šola. 

Druga osnovna šola je bila 
vsa leta po osvoboditvi bolj 
okoliška, saj je več kot 80 od-
stotkov otrok prihajalo nanjo iz 
krajev blizu Šoštanja 

Naši sogovorniki so omenili, 
da se šola skoraj ves povojni čas 
otepa s kadrovskimi in prostor-
skimi problemi. Velika je fluk-
tuacija učiteljev v Velenje. Zad-
nja leta pa je ta problem še po-
sebno pereč. Tudi s prostorom 
so težave. Celodnevna osnovna 
šola zahteva več oddelkov, več 
gibalnih površin. Tega pa šoli 
primanjkuje. Težave nastajajo 
predvsem zato, ker je šola na 
rušnem področju in so tako vsa-
ke dozidave, prezidave in druge 
spremembe zelo vprašljive. 
Odobritev zanje pa mora po-
trditi tudi RLV. 

Šola je bila dolga leta kultur-
no žarišče mesta Šoštanj. Tu je 
bila namreč na pobudo učitelja 
Viktoija Kojca ustanovljena Na-
potnikova galerija, ki je delova-
la 15 let. V tem času je bilo 
organiziranih več kot 70 samo-
stojnih razstav na katerih so bi-
la predstavljena dela b d j ali 
manj znanih umetnikov iz naše 
domovine. Tu so bile razstave 
del Napotnika, Jakca, Spacala, 
Zavolovška, Kosa in drugih. Z 
dograditvijo Kulturnega doma v 
Šoštanju je ta galerija prenehala 
z delom. Poleg kulturnega po-
slanstva, ki ga je širila, je galeri-
ja, v petnajstih letih uspela 
zbrati preko 200 razstavnih 
eksponatov. 

Trenutno ima centralna šola 
Biba Roeck, na kateri že šesto 
leto (najdlje v naši občini) pote-
ka celodnevna šola, 16 oddel-
kov z 18 učilnicami in večna-
menskim prostorom, obednico, 
knjižnico, igrišče in veliko telo-
vadnico. Učenci koristijo tudi 
telovadnico Partizana Šoštanj. 
Na šd i je 25 pedagoških delav-
cev, ki poučujejo 451 otork. 

In kako je bila sprejeta celo-
dnevna osnovna šola? 

„Otroci in starši imajo radi 
celodnevno osnovno šolo, saj je 
praksa preteklih let pokazala, 
da se učenci v šoli več naučijo, 

Med poukom 

Amalija Skaza 

Organiziranih imamo 20 de-
javnosti. Žal še vedno mi izbira-
mo dejavnosti, otroci sami le 
redko izrazijo potrebo po uved-
bi kakšne nove. Imamo precej 
zunanjih sodelavcev, tesno so-
delujemo z društvi in klubi. 
Več povezave si želimo z zdru-
ženim delom. Tu je bilo doslej 
narejenega še dosti premalo. Po-
leg šolskega športnega društva, 
ki je že vrsto let najbolj aktiv-
no, dobro delujejo tudi taborni-
ki, modelarji, čebelarji in drugi. 
Pred časom smo imeli zelo 
uspešen pevski zbor, ki pa zara-
di kadrovskih težav sedaj ne 
obstoja več." 

Mladinska organizacija je po-
vezana s krajevno in občinsko 
organizacijo ZSMS. Vendar pa 
se mladi osnovnošolci le stežka 
znajdejo v razgovorih s svojimi 
starejšimi vrstniki, se neradi 
spuščajo v polemiko in zagovar-
ja jo svoja stališča Temu bi mo-
rala občinska konferenca ZSMS 
posvetiti večjo pozornost in 
poiskati ustrezno rešitev, tako, 
da bi tudi ti mladi osnovnošolci 
lahko uspešno sodelovali pri de-
lu občinske konference. 

Mnogo b d j izoblikovana je 
pionirska organizacija, ki je ta-

Šoštanj, ki se kot mesto po-
naša z dolgoletno tradicijo, mo-
čjo nekdanjega krajevnega sre-
dišča, sivilom meščanske arhi-
tekture, navezanostjo prebival-
cev, z rastjo in usihanjem zad-
njih let, krije v svojih nederjih, 
v bogatih zapiskih tudi spomin 
na najstarejšo šolo v naši dolini, 
na šolo katere tradicije nadalju-
je dandanes osnovna š d a Biba 
Roeck. 

Pred več kot 200 leti (leta 
1777) je bila pri takratnem žup-
nišču v Šoštanju ustanovljena 
dvdetna trivialna šola Tega 
objekta ni več, tako kot ni več 
stavbe na trgu svobode, kamor 
se je šola preselila zaradi razši-
ritve po nekaj letih delovanja 
Pred 170 leti pa so zgradili nove 
šolske prostore na mestu kjer 
stoji šola še danes. Seveda je se-
daj podoba takratne šole precej 
spremenjena. Stavba je bila 
namreč doslej že šestkrat adap-
tirana in dograjevana. 

Šola je imela prvotno 8 učil-
nic in velik šolski vrt, ki je bil 
po razširitvi š d e uničen in so 
bila za potrebe celodnevne 
osnovne šole na rfjem urejena 
otroška igrišča. 

Tu je 50 let poučeval vzorni 
učitelj Peter Mussi, ki je bil 
avtor številnih šolskih učbeni-

da dobijo delovne navade in da 
se je nivo znanja precej popra-
vil. Učenci skoraj vse delo opra-
vijo v šoli, starši pa naj bi doma 
skrbeli predvsem za vzgojo. 
Otroci so zelo zahtevni. Več 
znajo, kot smo znali mi v teh 
letih, bolj so zvedavi, b d j e pre-
hranjeni, bolj zdravi. Naš kdek-
tiv, ki moramo reči, marljivo 
dela, se trudi, da bi naše šolarje 
pripravil za sedanjost in prihod-
nost, kar pa je težko, saj so 
učni programi zastavljeni tako, 
da dajejo večji poudarek pre-
teklosti, preživelim pogledom 
in znanjem, premalo pa so ozrti 
v sedanji čas, čas tehničnega 
napredka, novih znanj in norm. 

staršev še številne druge naloge 
in oblike povezovanja, sodelo-
vanja in vpogleda nad delom pe-
dagoških delavcev. 

Kakšen pa je odnos učitelj — 
učenec? 

„Ta je mnogo b d j poglob-
ljen, dosti bolj izpolnjen. V e č j e 
neposrednih stikov, učenci so 
manj zadržani, b d j sproščeni, 
nič več niso pod takšnim priti-
skom, ni jih tako strah kot ne-
koč ." 

Na šoli uspešno deluje tudi 
socialna služba Ta opozarja na 
učence, ki so potrebni večje po-
zornosti, katerim morajo poma-
gati tudi starši. Svetovalna služ-
ba skrbi za nadaljnje šolanje 
oziroma usmerjanje učencev. 
Tesno sodeluje s skupnostjo za 
zaposlovanje in skuša čim več 
učencev pravilno usmeriti v po-
klice in dejavnosti, ki jim po 
znanju in hotenjih ustrezajo. 

Zanimivo je, da se na šoli Bi-
ba Roeck šola tudi precej učen-
cev iz Velenja To so večinoma 
otroci, ki so se med letom pre-
selili v Velenje, pa jih starši niso 
prešolall 

„Pri nas imamo najdlje v 
občini", so menili naši sogovor-
niki," organizirano šolo v nara-
vi. Že več kot deset let je to 
stalna oblika vzgojnega dela. 
Šolo v naravi imamo v zimskem 
in letnem času, na Ribnem pri 
Bledu pa imamo tudi svoj ta-
bor ." 

In dejavnosti? 
»Dejavnosti so sestavni del 

celodnevne osnovne šde. Ker 
pa je prosti čas sodobnega člo-
veka vedno večji problem, sku-
šamo z dejavnostmi vzgojnega 
pomena usmerjati učenca v ju-
trišnji dan, ko bo moral pričeti 
samostojno življenje in bo mo-
ral smotrno in koristno izkori-
ščati prosti čas. 

Olga Medved 

Otroke želimo vzgajati tudi ta-
ko, da bodo znali ceniti dobri-
ne, ki so jim dane, spoštovati 
našo preteklost in ljubiti svojo 
domovino." 

Na šoli Biba Roeck zelo skrbi-
jo za posodabljanje pouka. Ima-
jo večino sodobnih šolskih de-
lovnih pripomočkov (in jih tudi 
uporabljajo), ki jih je možno 
dobiti na našem skromnem trži-
šču. Učitelji so si v preteklih le-
tih na seminajjih, posvetih in v 
praksi pridobili veliko izkušenj 
ter osvojili nova spoznanja Ve-
liko učiteljev je sodelovalo pri 
izdelavi raziskovalnih nalog pri 
pedagoškem inštitutu v Ljublja-
ni, pri univerzi v Ljubljani in pri 
Centru za šolska športna dru-
štva ter so avtorji in soavtorji 
številnih izdanih knjig, poročil, 
analiz in drugih strokovnih del. 

V času, odkar deluje celo-
dnevna osnovna šola, se je na 
šoli Biba Roeck zvrstilo preko 
70 delegacij, dvakrat pa jih je 
obiskal tudi France Popit. 

Pedagoški delavci so pohvalili 
sodelovanje s starši. Na zadnji 
konferenci učiteljskega zbora je 
bil prisoten tudi celoten svet 
staršev. Ker se je pokazalo, da 
je takšno sodelovanje koristno 
bodo z njim nadaljevali tudi v 
prihodnje. Sicer pa ima svet 

kov. Zanimivo je, da je Peter 
prinesel v naše kraje sviloprej-
ko. Naredil je „Mumov nasad" 
okoli stare cerkve in upal, da 
bodo sviloprejke zlahka uspeva-
le v naših krajih. Žal ni bilo ta-
ko. Podnebje ni ustrezalo in s 
„sviloprejo" ni bilo nič. Po tem 
neuspehu se je Peter začel 
ukvarjati s sadjarstvom in dose-
gel na tem področju precej za-
vidljivih uspehov. V tem času si 
je šola pridobila veliko ozemlja 
ki so ji ga podarili veleposestni-
ki, tako, da mora še danes dati 
privoljenje za marsikatero grad-
njo v njeni okdici . 

Med drugo svetovno vojno je 
bila šola spremenjena v nemško 
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ASI OSMOSOLCI V SOLSKEM LETU 1978-79 

>.a MIHA PINTAR-TOLEDO 
Prva vrsta ( z leve proti desni): Ervin URANJEK, Peter SEKLJlC, Gorazd REDNAK, 

•Danica LESJAK, Cvetka KAMEN I K, Mirjana VIRBNIK, Peter KAJZER, Franci 
KUTNIK, Vili KOVAČ 

Druga vrsta: Milan PIRNAT, Marko ZALOŽNIK, Milojka NOVAK, Pavel SEŠEL, 
Dlanda BERDNIK, Mirko RU2 IC 

Tretja vrsta: Ciril JAN, Zvone MIKLAVZlNA, Ksenija FERENCAK, Zvonka 
TAMŠE, Ksenija MLINAR 

Zadnja vrsta: Jože LEMEZ, Valči KRlCEJ, Alenka ZAJC, Dženeta ZARIFOVlC, 
toris ŠIRNI K, Miran POPRASK, Aleš LIPNIK; Mirka NAPOTNIK (razredničarka) 

8.a OSNOVNE ŠOLE BIBA ROECK ŠOŠTANJ 
Od leve proti desni čepijo: Boris Potočnik, Igor Forštner, Darko Bačovnik, Branko 

Vrtačnik, Darko Osterc, Alojz Hudales, Janez Maze, Marko Mazej. Prva vrsta: Marjana 
Lovrec, Alenka Zohar, Stanka Lampred, Olga Dermol, Marjana Juvan, Jože Praprotnik, 
Miran Hudej, Bojan Zaluberšek, Branko Jelen, Andreja Brložnik. Druga vrsta: Helena 
Korošec, Stanka Beričnik, Darja Retkovnik, Ivica Koren, Jelka Krajnc, Vlado Klavž, 
Darinka Zaluberšek, Tretja vrsta: Jože Mikek, Marko Podvinšek, Mirko Lenart. 
Razrednik Miro Požun. 

8.b MIHA PINTAR TOLEDO 
Prva vrsta (z leve proti desni): Jože, LIPAR, Peter SEŠEL, Tina HOLCKNEHT, 

Davorin KLANCNIK, Josip LAMEŠlC, Vlado MRAVLJAK, Cvetka LESJAK 
Druga vrsta: Milan KOTNIK, Dejan RADOVANOVlC, Magda ZlST, (tovarišica), Igor 

PIRNAT, Vladka TOPOLŠEK, Alenka ARLlC, Judita KNEZ, Janja AVBERŠEK, Irena 
LESJAK, Zlatka VOLK, Renata LEDINEK, Enis SMAJIČ, Duška KVARTlC, Anka 
KAŠ, Franc KOTNIK, Darko GROBELNIK, Mirko KURNIK 

Zadnja vrsta: Janko KOVAČ, Iztok KIKEC, Boštjan OŠTIR, Stojan SMREKAR. 

8.b OSNOVNA ŠOLA BIBA ROECK ŠOŠTANJ 
Od leve proti desni čepijo: Igor Zager, Boris Martinšek, Irena Hudournik, Marija 

Potočnik, Tatjana Horvat, Renata Osonkar, Anica Prosenjak, Andreja Rezoničnik, 
Anica Ju r kov ni k. Prva vrsta: Damjan Mohorič, Sonja Rotnik, Matjaž Kočevar, Robert 
Dolanc, Igor Potočnik, David Ravnjak, Franjo Herlah, Emil Ferder, Andrej Glazer, Silvo 
Ledinek, Drago Vodovnik, Franjo Kotnik. Druga vrsta: Dušan Jazbec, Damjan Bukovec, 
Matej Novak, Miran Hudournik, Slavko Mevc, Dušan Krt.Darko Blažinšek, Branka 
Balaban, Sonja Pevnik. Razrednik — Silva Aber 

Natalija 
CUJEŽ, 

8.c MIIHA P INTAR-TOLEDO 
Prva vrsta (od desne proti levi): Ivo PRANJlC, Mateja REDNAK, 

STROlPNIK, Danica VERDEV, Zoran ROGlC, Renato KOROŠEC, Robi 
Francii VUZEM, Darko FIJAVZ, Emil HARTNER (ravnatelj); 

Druga vrsta: Tatjana BREZNIKAR, Blanka IVENCNIK, Stanka BRAClC, Frančiška 
ROZMAN, Marina LAMOVŠEK, Tanja KOROŠEC, Medarda MARX«NClC, Boris 
JURK;OVŠEK, Dani STROPNIK, Goran MARČEC, Doroteja CSIKOS (razredničarka) 

Treitja vrsta: Bernarda KOKOT, Danica FLUHER, Renata VIŠCEK, Vojko KRAJNC, 
Ivan IKOŠAR, Srečko AVBERŠEK, Damjan PECECNIK (Na fotografiji manjkata Dušan 
DROILC in Andreja KREJAN) 

8. RAZRED OSNOVNE ŠOLE BRATOV LETONJE iz Šmartnega ob Paki: Sonja 
Blažinšek, Asunta Glojek, Melita Gros, Darja Huš, Mateja Jeromel, Marija Klančnik, 
Boža Koblanc, Vesna Kolšek, Darinka Kramar, Apolonija Kuder, Silva Likeb, Darinka 
Lukanc, Marija Omladič, Valerija Pilih, Martina Požin, Marija Slokan, Nikolaja Tevž, 
Silva Verdev, Boža Vodovnik, Janko Brunšek, Igor Duh, Marko Glasenčnik, Rajko 
Irman, Peter Jager, Jože Jelen, Milan Klančnik, Janko Kopušar, Anton Magrič, Matjaž 
Modrijan, Miran Napotnik, Aleksander Napotnik, Jože Podjaveršek, Milan Rogel, Edo 
Šivak; Robert Urleb, (razrednik Slavica Pečnik, ravnatelj Andrej Centrih). 
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Proti Čeliku točka 
Srečanje 27. kola v II. zvezni 

nogometni ligi zahod med do-
mačim Ruda i j em in Čel ikom iz 
Zenice je bilo iz redno po-
m e m b n o zžl oba nasprotnika. 
Gostje so začeli igro z odloče-
nost jo, da osvojijo vsaj t o č k o in 
s t em še u t rd i jo svoj položaj na 
vrhu lestvice. Rekordno število 
gledalcev v spomladanskem de-
lu prvenstva — zbralo se j ih je 
blizu 6 tisoč — pa je pričako-
valo, da bodo domači nogome-
taši z veliko borbenos t jo ven-
darle osvojili obe točki ter t ako 
nekoliko mirneje' dočakal i na-
slednje kolo, k o mora jo v goste 
Iskri iz Bugojna. Spoštovanja 
vreden nasprotnik in izredno 
toplo nedeljsko popoldne sta 
ver je tno glavna krivca, da si 
nogometaši Rudar ja v vseh de-
vetdesetih minu tah niso ustvari-
li izrazite priložnosti za zade-
tek. 

V prvem polčasu so imeli 
igralci Rudar ja sicer na o k o več 
od igre, vendar samo na sredini 
terena, saj so obrambni igralci 
Čelika s t ak t i čno dobro igro 
uspešno zaustavljali skoraj vse 
njihove n a p a d e n e na robu svo-
jega šestnajstmetrskega prosto-

ra. 
V prvih 45. minu tah so do-

mačin i le tr ikrat , nevarneje stre-
ljali na nasprotnikova vrata, ne-
kol iko zrelejšo priložnost za za-
detek pa so imeli v 35. minut i , 

k o je sledila lepa akcija Miljko-
viča in Mujiča. Slednji je poslal 
lepo žogo pred nasprotnikov 
g d , vendar so bili napadalci 
Rudar ja za las prekratki . Nič 
b d j e se niso izkazali Čelikovi 
napadalci, ki so šele v trideseti 
minut i prvič streljali na g d 
vratarja Vukoviča. 

Tudi drugi polčas je razoča-
ral gledalce. Tako gosti k o t 
domači so igrali z d o previdno, 
njihova glavna skrb pa je bila še 
naprej ohraniti lastno mrežo 
nedotaknjeno . Kot pa kaže, so 
se takšne igre p d e g gledalcev 
naveličali tudi Čelikovi napa-
dalci, saj so prot i koncu sreča-
nje začeli igrati bolj odp r to in 
napadalneje in poslali nekaj iz-
redno nevarnih žog prot i doma-
čemu vratarju, ki je v nedel jo 
znova branil izredno zanesljivo 
in j e bil poleg Raukoviča naj-
boljši igralec svojega moštva. In 
k o je sodnik odpiskal konec 
srečanja, so si verjetno b d j 
oddahnil i domači nogometaši 
k o t pa gostje, kater im osvojena 
t očka veliko pomeni v boju za 
prvo mesto. Sedaj imajo tri 
t očke več ko t Maribor in težko 
je verjeti, da v naslednji sezoni 
ne b o d o znova zaigrali v našem 
najvišjem ligaškem tekmovanju. 
Nogometaše. Rudar ja pa še na-
prej čaka težak bo j za obstanek 
v ligi. 

S. V. 

V Rdeči dvorani plesalo nad 100 mladih 

Pred z a č e t k o m srečanja 

TOČKI V CELJU 
Nogometna sekcija iz Šmartnega 

ob Paki ostaja po S. kolu Slovenske 
nogometne fige - vzhod še naprej 
na 1. mestu prvenstvene lestvice. 
Preteklo nedeljo so šmarški nogo-
metaši gostovali v Celju in v lokal-
nem derbiju premagali Kladivar z 
rezultatom 1:0 (1:0). Edini zadetek 
srečanje je padel že v 10. minuti, ko 
je Meh z natančno odmeijenim stre-
lom s kakih petnajst metrov prema-
gal domačega vratarja. Kmalu zatem 
so Šmarčani dosegli tudi drugi zade-
tek, ki pa ga je glavni sodnik po 
posredovanju stranskega povsem ne-
upravičeno razveljavil. V nadalje-
vanju so domači poskušali na vse 
načine rezultat izenačiti, vendar pa 
so nogometaši Šmartnega z uspešno 
igro uspeli obdržati prednost enega 
zadetka in osvojiti pomembni točki. 
Na obeh straneh se je do konca 
zvrstilo nekaj lepih priložnosti za 
zadetek, oba vratarja pa je enkrat 
rešila tudi vratnica. 

ŠMARTNO: P. Podgoršek, A. 
Podgoršek, Deželak, Kopušar, G. 
Omladič, Kralj, Krajnc (Matko), F. 
Omladič (Bric), Golob, Žalig, Meh. 

V nedeljo se prične drugi krog 
tekmovanja v S N L - vzhod, v kat-
erem se bodo nasprotniki še enkrat 
pomerili med sabo. V Šmartnem v 
nedeljo gostuje selekcija Litije. 

VELENJCANKE 
BREZ TEŽAV PRVE 

Rokometašice Velenja so že prva-
kinje slovenske rokometne lige-
vzhod. V 17. kolu so na Vuzenici 
premagale domačo ekipo z rezulta-
tom 20 : 8 (13:6) Velenjčanke so v 
dosedanjih 17. kolih izgubile le eno 
srečanje, pred drugo uvrščenim 
Mariborom pa trenutno vodijo kar 
za 6 točk. Čeprav jih v soboto čaka 
še srečanje s Polano na domačem 
igrišču, si že sedaj zaslužijo čestitke 
za izredno uspešno igro v letošnjem 
prvenstvu v slovenski rokometni ligi. 

Obenem jim želimo, da bi bile uspe-
šne tudi v superfinalu in da bi v 
prihodnji sezoni zaigrale v drugi 
zvezni rokometni ligi. 

USPEŠNE 
N A PTUJU 

V 17. kolu Slovenske rokometne 
lige-vzhod je ženska selekcija 
Šmartnega zabeležila pomembno 
zmago na tujem. V Ptuju so prema-
gale isto- imensko ekipo z rezul-
tatom 16:14 (10:8) in se učvrstile 
na S. mestu. Domačinke so začele 
bolje in prvi del igre odločile sebi v 
prid. V nadaljevanju pa so igralke 
Šmartnega zaigrale bolje in si 
zuspešno obrambo ter učinkovitimi 
kombinacijami v napadu priigrale 
odločilno prednost zlasti preko raz-
položene strelke Kolenčeve. Napori 
domačih so bili zaman in Šmarčan-
ke so zasluženo osvojile pomembni 
točki. 

IZGUBLJENO 
PRVO MESTO 

Celje: Šoštanj 
26:20 (11:10) 

Z mlado ekipo Celja, ki igra v 
drugem delu izredno dobro, so ro-
kometaši Šoštanja zasluženo izgu-
bili. Gostje so zastreljali kar 8 
sedemmetrovk. Pri domačinih je 
tokrat zaigral tudi Peternel, ki je 
dosegel kar 13 zadetkov. 

Strelci za Šoštanj: Lesjak 7, 
Jančič 4, Kompan, Javornik, Melan-
šek in Stvarnik po 2 ter Skorenšek 
enega. 

Ker je moštvo Minerve slavilo v 
Murski soboti, so rokometaši Šošta-
nja že izgubili vse možnosti za vstop 
v I I . zvezno rokometno ligo. 

B .VOHAR 

USPELO 
SREČANJE * 

Pred nedavnim so se na Ljub-
nem v prijateljskem srečanju 
pomerili kegjjači in kegljavke 
t e m d j n e organizacije Gorenje 
Keramika in njenega obrata 
umetnega marmor ja iz Ljubne-
ga. Nastopili so v posamični in 
ekipni konkurenci . N a j b d j š i m 
so podelili priznanja in nagrade, 
ki so j ih na Ljubnem sami 
izdelali. Srečanje je na zadovolj-
stvo vseh nas topa joč ih v celoti 
uspelo, za to ni s lučaj dogovor, 
da b o t o srečanje poslej tradi-
cionalno. Za to pravzaprav ni 
ovir, le problem potrebnih 
f inančnih sredstev bodo morali 
razreši t i Ekipno je v obeh kon-
kurencah zmagala Keramika, 
kar pa je ob veliko večji izbiri 
tekmovalcev in tekmovalk se-
veda razumljivo. 

Še vrstni red posameznikov 
- ženske: 1. Berčon (umetni 
marmor ) 151, 2. Špeh 143, 3. 
Dovšak (obe Keramika) itd.; 
moški: 1. Letonja (Keramika) 
213, 2. Breznik (umetni mar-
mor ) 190, 3. Vončina 179, 4. 
Bukovec 177, 5. Nadlučnik (vsi 
Keramika) 175 itd. 

J. P. . 
KARATE 

Preteklo soboto je bilo v Rušah 
ekipno mladinsko tekmovanje v ka-
rateju za pohorski pokal. Velenjčani 
so se tega tekmovanja udeležili z 
dvema pet-članskima ekipama. Re-
zultati: borbe — 1. mesto Ruše, 2. 
mesto Velenje I, 3. mesto Velenje 
I I . Kate - 1. mesto Velenje I, 2. 
mesto Velenje H. Najboljši na tek-
movanju je bil Velenjčan Devedzič, 
ki ni imel pravega tekmeca. 

Karate klub Gorenje iz Velenja 
bo organizator turniija mojstrov 
SRS, 6 bo v soboto 23. junija. 
Tekmovanje bo zelo zanimivo, moj-
stri pa se bodo borili za pokal 
Velenja. 

Velenjski plesni klub slavi letos 
desetletnico delovanja. In prav v 
tem jubilejnem letu se je zelo raz-
mahnila dejavnost kluba. Poleg 
vzgoje plesalcev v klubu, so začeli z 
delom tudi na nekaterih osnovnih 
šolah. Za učence osmih razredov so 
organizirali plesne tečaje, za učence 
nižjih razredov pa so delo organi-
zirali po sekcijah. 

To kar so se učenci in člani 
plesnega kluba naučili v zadnjih 
mesecih, so pokazali v soboto po-
poldne in zvečer v Rdeči dvorani na 
prireditvi, ki jo je plesni kljub po-
imenoval Ples mladine. Čeprav je 
bila to prva tovrstna prireditev v 
Velenju pa je treba že na začetku 
poudariti, da je izredno uspela. S 
Plesom pomladi pa so mladi kar 
najlepše čestitali tovarišu Titu za 
njegov 87. rojstni dan. 

Prireditev se je začela že ob 15. 
uri. Okrog 110 plesalcev je moralo 
najprri plesati v predtekmovanju. 
Razdeljeni so bili v posamezne des-
ne skupine po razredih. Na finalnem 
tekmovanju zvečer pa so nato nasto-
pili najboljši in zaplesali ob taktih 
ansambla Štirje kovači. 

Večerni finalisti so dokazali, da 
so se veliko naučili, in da bodo 
seveda ob marljivem nadaljnjem de-
lu kasneje lahko nadaljevali tradicijo 
velenjskih plesalcev. Gledalci so tali 
izredno navdušeni nad mladimi ple-
salci in s tem nad celotno priredit-
vijo, katero sta z ekshibicijskim na-
stopom popestrila tudi zakonca 
Šulek, ki sedaj ne pleše ta več in 
Tatjana Lisec ter Alojz Fidej, ki sta 
sedaj prva plesalca velenjskega ples-
n e ^ kluba. Nastop mladih tekmo-
valcev je ocenjevala tudi posebna 
komisija, ki so jo sestavljali zakonca 
Sulek in Tatjana Lisec. V prvi skupi-
ni, med učenci drugih, tretjih in 
četrti razredov osnovnih šol Miha 
Pintar Toledo, Veljko Vlahovič in 
Gustav Šilih Velenje sta najboljšo 
oceno dobila Ferenčak Zdenka in 
Jani Strigl. Na drugo mesto sta se 
uvrstila Jožica Kričej in Dare Pun-
gartnik, na tretje pa Amira Smajič 
in Andreja Pušnik. 

V drugi skupini so tekmovali 
učenci 5., 6., in 7. razredov. Prvo 
mesto sta osvojila Lili Cepin in 
Marjan Murgelj, 2. Valerija Planine 
in Tomaž Kodri č, 3. Tadeja Rudolf 
in Rok Preložnik. 

V tretji skupini (učenci osmih 
razredov osnovnih šol) sta bila naj-
boljša Marina Lamovšek in Boris 
Širni k, 2. Tanja Korošec in Pavel 
Sešel, 3. Mojca Svoljšak in Marjan 
Kolar. 

Med člani plesnega kluba Velenje 
pa je bil vrstni red naslednji: 1. 
Jadranka in Vlado Mrak, 2. Ružica 
Šnajder in Franc Lenart, 3. Vesna 
Halužan in Matjaž Pergovnik. 

Organizator prireditve Plesni klub 
Velenje in pokrovitelj velenjsko turi-
stično društvo sta obljubila, da bo 

prireditev postala tradicionalna. Pre-
pričani smo, da bodo imeli vsako 

leto več gledalcev pa tudi vse več 
mladih plesalcev. S. V. 

Ribiško - lovski 
rekreacijski center 

TRIM 
KOLESARJENJE 

Komisija za rekreacijo pri 
Zvezi telesno kul turnih orga-
nizacij občine Velenje b o 
pripravila 3. junija t r im ko-
lesarjenje. Start b o med 9. in 
11. u ro pred R d e č o dvora-
no. Člani komisije vabijo, da 
se kolesarjenja udeležite v 
č imvečjem številu. 

Ribiška družina „Paka" iz Šošta-
nja je ob šoštanjskem akomula-
cijskem jezeru s pomočjo različnih 
delovnih organizacij, krajevne skup-
nosti Šoštanj in drugih ter s priza-
devanjem članstva in mladine uspela 
rekultivirati zemljišče ob jezeru in 
urediti poligon in okrasnim grmi-
čevjem, asfaltirali parkirišče in 
uredili dovoze do ribiške hišice. V 
njej so si poleg ribičev uredili svoj 
delovni kotiček tudi člani lovske 
družine „Smrekovec". Z ureditvijo 
okolice jezera in gradnjo ribiške hiše 
so krajani Šoštanja, ribiči in lovci 
pridobili lepo urejen rekreacijski 
center ter ustrezno opremljene de-
lovne in družabne prostore. 

Z izgradnjo tega ribiško-lovskega 
rekreacijskega centra ob Šoštanj-
skem jezeru je mesto Šoštanj prido-
bilo tudi vse pogoje za razvoj ribi-
ško-lovskega turizma in rekreacijo 
delovnih ljudi ter občanov. Slav-
nostno otrovitev tega centra so 
pripravili v soboto, 19. maja s član-
skim in mladinskim tekmovanjem v 
lovu rib s plovcem. Po končanem 
tekmovanju, na katerem so najboljše 
rezultate dosegi Milan Ježovnik, 
Janez Muhič in Ivan Bizjak, je o 
poteku gradnje tega ribiško-lovskega 

• rekreacijskega centra in o njegovem 
pomenu za razvoj turizma spre-

govoril predsednik ribiške družine 
Miloš Vovk. Vsem, ki so s prosto-
voljnim delom ali kakorkoli drugače 
pripomogli k uresničitvi tega načrta, 
se je toplo zahvalil, saj ta center 
predstavlja pridobitev velikega po-
mena in pomembno delovno zmago. 
Otvoritvena slovesnost pa se je nato 
nadaljevala z družabnim srečanjem 
ribičev, lovc^ m številnih eostov. 

MILOŠ VOLK 

i i 
• ^ 

MILIČNIKI: 
NOVINARJI 

- 1 : 4 

V počastitev dneva varnosti 13. 
maja smo se novinarji Informativ-
nega centra srečali z delavci Postaje 
milice Velenje v malem nogometu. 

Ker nas ni dovolj za nogometno 
moštvo so nas tudi tokrat okrepili 
naši sodelavci. Okrepiti pa so se 
morali tudi naši nasprotniki. Kljub 
izredno soparnemu popoldnevu je 
bilo srečanje napeto in razburljivo 
do zadnje minute. Naši nasprotniki 
so povedli že sredi prvega dela igre, 
zadetek pa je dosegel Cvar. Ves 
drugi polčas smo novinarji silovito 
napadali na nasprotnikov gol in re-
snično nismo štedili meči. Do 
konca srečanja je bila le še slaba 
minuta in naši nasportniki so se že 
veselili, da so nas ugnali v koš. 
Pripravili smo jim grenko razoča-
ranje, saj smo izenačili le nekaj 
sekund pred sodnikovim žvižgom. V 
V podaljšku dvakrat po pet minut 
pa smo imeli več moči in jim zabili 
še tri gole. Če smo res boljši pa bo 
pokazala revanš tekma. 

Pred t ekmo smo bili oboji veseli 

V spomin na p n i ples pomladi so n a j b d j š i prejeli priznanja 
pokale 

Sofinanciranje investicij -
investicijsko vzdrževanje 

Delegati občinske t d e s n o kul turne skupnost i so na tretj i 
redni seji, ki j e bila 5. aprila pooblastili izvršni odbor 
skupnost i , da skupaj s predsedstvom Zveze t d e s n o kulturnih 
organizacij občine V d e n j e i z d d a nov predlog sofinanciranja 
investicij in investicijskega vzdrževanja ter gp objavi v našem 
času in predloži v potrdi tev na naslednji seji skupščine. Novi 
predlog je naslednji: 

OBČINSKA TELESNO KULTURNA SKUPNOST 
VELENJE 

DELEGAT GIP „ VEG R A D " VELENJE je postavil na 3. seji 
skupščine Občinske telesnokulturne skupnosti Velenje, dne 
5. aprila 1979 naslednje vprašanje: 

1. Kako teče sofinanciranje mentor jev športnih sekcij na 
osnovnih in srednjih šolah v Velenju. 
ODGOVOR: * 
Šolska športna društva sodijo v obveznost osnovnih in 
srednjih šol, ravno tako ko t mladinska in pionirska organiza-
cija. Zaradi tega ima občinska izobraževalna skupnost 
Velenje namenska sredstva za p ros tovd jne in interesne 
aktivnosti na šolah in svoja planirana sredstva za mentor je 
ŠŠD ter vodje nekaterih sekcij. Za tekmovalni del ŠŠD pa 
imamo organizirane občinske selekcije, katere vodijo hono-
rarni trenerji ZTKO občine Velenje. 

DELEGAT „ R E K " VELENJE je postavil naslednje vpra-
šanje: 
1. Kda j b o m o razmerje m e d sredstvi za rekreacijo in 
tekmovalni špor t spravili na razmerje SO: 50 (Portoroški 
sklepi): 
ODGOVOR: 
Odstopanje od Portoroških sklepov glede dd i tve sredstev 
tekmovalni špor t : rekreacija 50:50 , je nastalo predvsem 
zaradi vključitve namenskih sredstev za NK „ R U D A R " 
Velenje v prispevno stopnjo. Če se ta sredstva odštejejo, je 
procentualni odnos zelo blizu dogovorjenemu. Absolutna 
razdd i tev 5 0 : 5 0 še nikjer ni dosežena, kar je posledica 
starega načina finansiranja, vendar se ji vedno bolj približu-
j emo: 
tekmovalni šport 7 ,817 .803,00 din 
- NK „ R U D A R " II. liga 2 ,780 .000 ,00 din 

4 ,037 .803 ,00 = 5 6 % 
množična telesnokulturna dejavnost 

3 ,126 .244 ,00 = 4 4 % 
Finančna sredstva za NK „ R U D A R " V d e n j e - II. zvezna 
liga smo dogovarjali v aneksu za l e to 1978, skupščina OTKS 
Velenje pa je finančni načr t za l e t o 1978 potrdila na svoji 
seji, dne 22. 5. 1978. 

SOFINANSIRANJE INVESTICIJ - INVESTICIJSKO 
V Z D R Ž E V A N J E 
1. Anui te te za kredit 42.050,00 
— Zveza tabornikov občine V d e n j e 
2. Objekti v KS: 
a) Pesje (za postavitev ograje, vk l jučno s povečanjem ograje) 

50.000,00 
b ) Podkraj - Kavče (za zakl jučna dela pri izgradnji igrišča) 

30.000,00 
c ) Skorno (za asfaltiranje igrišča) 120.000,00 
d) F lo r j an (za zemeljska dela na igrišču) 40.000,00 
e) Topolšica (za ureditev zunanjih igrišč - rok., koš., odoj.) 

170.000,00 
f ) Šmar tno ob Paki - TVD „ P A R T I Z A N " (za ureditev 
pomožnega nogomet, igrišča) 130.000,00 
3. NAŠ ČAS Velenje - obveza 1. 1978 250.000,00 
4. Sofinan. doma na Paškem Kozjaku (zamenjava vseh 
žlebov na domu, obnovitev odpadle fasade, sanacija beton-
ske plošče nad k le t jo i t d . ) 120.000,00 
5. Špor tne garderobe ob jezeru Velenje, uporabniki: 
nogomet , atletika, rokomet , košarka, šole, rekreacija 
a) ureditev toplifikacije - skupna predračunska vrednost je 
1 ,200.000,00 din 350.000,00 
b) telefonske linije - skupna predrač. v r e d 340 .982 ,60 

118.787,00 
c) invest. vzdrž. celot, objekta 250.000,00 
6. Oprema TRIM kabineta Velenje 50.000,00 
7. Ureditev smučar, skakal, v Vel. 50.000,00 
8. Vzdrž. smučišč in naprav v Šaleku in Zavodnji 100.000,00 
- generalni pregled in pop. vleč. 
— ureditev smučišč 
9. Invest. vzdrževalna dela na objekt ih v Šoštanju 110.000,00 
10. Invest vzdrž. dela na obj. Š / P 80.000,00 



tevilka 20 (482) - 25. maja 1979 

vas 
obveščevalec 

koledar 
etek, 25.maj: Dan mladosti 
obota, 26. maj: Filip 
ledelja, 27. maj: Avguštin 
oneddjek, 28. maj: Vojislav 
orek, 29. maj: Majda 
reda, 30. maj: Ivana 
letrtek, 31. maj: Angda 

mali 
oglasi 

UGODNO PRODAM fiat 
SO, letnik 69 prenovljen. Gre-
ik, Kavče 34 
Velenje. 

KUPIM GARSONJERO v 
rdenju ali bližnji okolici. Pla-
am takoj. Naslov v uredništvu. 

V NAJEM dam 200 m2 ve-
ko delavnico, primemo za 
vtomehanika, avtoličarja ali za 
Idadišče v Skalah. Predplačilo 

naprej, ostalo po dogovoru, 
aformacije na a v t o - m o t o dru-
tvo pri tov. Kda i ju . 

PREKLICUJEM servisno 
njigo za avto P 126 - reg. št. 
2 3 - 9 2 5 . Nina Dovšak, Vele-
je, Kidričeva 17. 
PRODAM avto R 4, letnik 

5, kilometrov 39.000. Močiv-
Ik, Koroška 8 a Vdenje, tde-
m 8 5 0 - 6 9 8 . 

kino 

Opravičilo i 
Pri zahvali za Ivano Dob-

nik iz Raven pri Šoštanju, 
objavljeni v Našem času, 
Stev. 1 6 / 1 7 dne 28. 4. 1979 
je po krivdi grafične pripra-
ve Č Z P Dolenjski list izpad-
lo naslednje besedilo: »Hva-
la tudi zdravniškemu osebju 
bolnice Topolšica za nudeno 
pomoč ter duhovniku za 
opravljen o b r e d " 

Naročniku zahvale in pri-
zadetimi se opravičujemo. 

BEDERCE IN PERUTNlCKE 
— francoska komedija POMLA-
DI — domači film. Režija: 
France Štiglič. Igrajo: Zvone 
Agrež, Radko Polič 29. 5. -
torek ob 17.30 in 19.30 LJU-
BEZEN - češki. Režija: Karel 
Kachyna. Igrajo: Oldrich Kai-
ser, Jaroslava Schallerova. 30. 
5. - sreda ob 17.30 in 19.30 
LJUBEZEN - češki 31. 5. -
četrtek ob 17.30 in 19.30 NE-
VARNE ULICE - ameriški. 
Režija: Martin Scorseze. Igrajo: 
Robert de Neeto, Harwey 
Keitel 

KINO ŠOŠTANJ 
26. 5. - sobota ob 19.30 

PRAZNOVANJE POMLADI -
domači film 27. 5. - nedelja ob 
17.30 in 19.30 NAPAD NA 
POLICIJSKO POSTAJO -
ameriški policijski 28. 5. — po-
nedeljek ob 19.30 BEDERCE 
IN PERUTNlCKE - francoska 
komedija 30. 5. - sreda ob 
19.30 NEVARNE ULICE -
ameriški 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
25. 5. - petek ob 20 uri 

PRAZNOVANJE POMLADI -
domači film 29. 5. - torek ob 
20 uri NEVARNE ULICE -
ameriški 

KINO TOPOLŠICA 
26. 5. — sobota ob 19 uri 

NAPAD NA POLICIJSKO PO-
STAJO — ameriški policijski 

E D M KINO VELENJE 

25. 5. - petek ob 17.30 in 
9.30 NAPAD NA POLI-
USKO POSTAJO - ameriški 
olicijski. 26. 5. - sobota ob 
6., 17.30 in 19.30 BEDERCE 
M PERUTNlCKE - francoska 
»medija. Režija: G o d Zidi 
grajo: Luj de Fine 27. 5. -
edd j a o b 16., 17.30 in 19.30 

KONCERTNI ABONMA IN 
IZVEN 

V ponedeljek, 28. maja 
1979, ob 20. uri bo v DOMU 
KULTURE Velenje CELOVE-
ČERNI KONCERT RUDAR-
SKE GODBE VELENJE. Diri-
gent: Ivan Marin 

Poroke: 
- Džuro KMENICKI, roj. 

1950, ddavec iz Vdenje in Te-
rezija GALUN, roj. 1959, de-
lavka iz Vden j 

- Milan KUHAR, roj. 1956, 
ključavničar iz Šaleka in Marta 
ZEP, roj. 1960, tiskar iz Šaleka 

- Milan KRENKAR, roj. 
1955, dektr ičar iz Plešivca in 
Marija HLADIN, roj. 1959, de-
lavka iz Plešivca 

- Miran GOLTNIK, r q . 
1956, radar iz Topalšice in 
Anica KRENKAR, roj. 1959, 
tehnični risar iz Plešivca 

AVTOMOBILISTI 
Montiramo radijske sprejemnika, 
tneglenke, vzvratna luči, odprav-
ljamo vso avtoelektriko na vozi-
lih, polnimo in kontroliramo 
akumulatorje. 
AVTOELEKTRO SERVIS, JA-
NEZ PELKO, DUŠANA K VE-
DRA 12. 

Z A H V A L A 
Ob b d e č i in nenadomestljivi 
izgubi našega ljubega moža in 

ata 

KARLA 
VIDEMŠKA 

se iiskreno zahvaljujemo vsem sosedom in sorodnikom, 
ki sso nam v tem hudem času pomagali, sočustvovali z 
narmi ter darovali cvetje. Iskrena hvala delovnim 
org»anizacijam RŠC, Projektivni biro in SŠZD za 
darrovano cvetje, godbi in govornikoma ter župniku za 
posslovilni obred 

ŽAlLUJOCl: žena Dragp, sin Marjan ter hčerki Dragi-
ca in Barbara z družino 

- Milan ZACIRKOVNIK, 
roj. 1957, mizar iz Gavc in 
Sonja MOHORKO, roj. 1958, 
vzgojiteljica iz Gavc. 

Smrti: 
- Marija ŽEVART, gospo-

dinja iz Podkraj pri Velenju št. 
15, roj. 1897 

- Ana MRAVLJAK, gospo-
dinja iz Škal, št. 101, roj. 1917 

ZBOR D E L A V C E V 
V Z G O J N O V A R S T V E N E G A Z A V O D A 
ŠOŠTANJ 

RAZPISUJE 

naslednja dela in naloge 
1 vzgojiteljice za nedoločen čas 
1 vzgojiteljice za določen čas 
Prošnje sprejema VVZ Šoštanj do 9. 6. 1979. Začetek dela je 
1. 9. 1979. 

Vzgojnoizobraž. valni zavod Velenje 

komisija za delovna razmerja 

TOZD celodnevna osnovna šola „Biba RHck" Šo-
štanj 

RAZPISUJE 
opravljanje del in nalog 

1 učitelja COŠ za razredni pouk v kombinaciji na 
podružnični šoli v Belih vodah za poln, nedoločen 
delovni čas 
Pogoji: predmetni učitelj 
Zagotovljeno družinsko stanovanje 
Rok za prijavo je 20 dni 
Vsi kandidati bodo o izbiri komisije obveščeni v roku 15 po 
poteku roka za prijavo. 

V E P L A S V E L E N J E 
Celjska cesta 3 5 
63320 V E L E N J E 

Komisija za delovna razmerja T O Z D — G A L I P 
OBJA VUA 
prosta dela in naloge 

1. 2 N A S T A V L J A L C E V STROJEV 
Pogoji: KV ddavec (ključavničar, avtomehanik), zaželene so 
delovne izkušnje pri opravljanju enakih ali podobnih del 
oziroma nalog. 

2. V E Č N K D E L A V C E V Z A D E L O V PROIZ-
V O D N J I 
Ponovno pa objavlja prosta dela in naloge: 

1. O B R A T O V O D J E G U M B A R N E 
Pogoji: srednješolska izobrazba strojne smeri ali srednje-
šolska izobrazba kemijske smeri ter 2 leti delovnih izkušenj. 
Za navedena dela in naloge se sklene delovno razmerje za 
nedoločen čas s poskusno dobo, določeno v pravilniku o 
delovnih razmerjih. 
Prijave z dokazili naj kandidati pošljejo v roku 15 dni po 
objavi na naslov: VEPLAS VELENJE, Celjska cesta 35, 
Vdenje. 
O izbiri bomo prijavljene kandidate obvestili v roku 30 dni 
po preteku roka za sprejem prijav. 

KOMUNALNI 
CENTER 
VELENJE p.o. 
Velenje, Koroška c. 46 b 

razpisuje 
v skladu z letnim gospodarskim načrtom za leto 1979/80 
naslednja učna razmerja in štipendije: 
a) učna razmerja 
3 vodovodni inštalaterji 
2 avtomehanika 
1 ključavničar 
2 tesarja 
2 zidarja 
5 natakarjev 

b) štipendije 
2 gradbena tehnika 

1 geometer 
Kandidati naj oddajo vlogo na obrazcu DZ 1,65 najpozneje 
do 22. 6. 1979 ter zraven priložijo fotokopijo spričevala 
osmega razreda. 
Prijave sprejema kadrovska služba KOC Velenje, Koroška c. 
46 b. 

Gorenje - G L I N 
lesna industrija Nazarje 

zaposli 

za čas od 17. 6. 1979 do 25. 8. 1979 
K U H A R I C O V P O Č I T N I Š K E M D O M U V C R I K V E -
N IC I , 
za pomoč glavni kuharici pri pripravljanju prehrane. 
Pogoj: ustrezna kvalifikacija in vsaj eno leto delovnih 
izkušenj 
Stanovanje in prehrana sta brezplačno zagotovljena v počit-
niškem domu. 
Za delo nudimo primerno mesečno nagrada 
Interesenti dobijo vse informacije v gostinski enoti GLIN 
Nazarje, tel. 8 3 0 - 7 7 3 . 

Razpisna komisija 
Z A V O D A Z A U R B A N I Z E M V E L E N J E 

razpisuje 

na podlagi sklepa DS prosta 
dela in naloge 

individualnega poslovodnega organa — D I R E K T O R J A 

Poleg spioinih pogojev, določenih z zakonom in družbenim dogo-
vorom, morajo kandidati izpolnjevati te naslednje pogoje: 
— da ima najmanj viijo ali srednjo izobrazbo pra/iloma tehnične, 

ekonomske ali druge družboslovne smeri in 4 oz. S let delovnih 
izkuienj na vodilnih delovnih opravilih in nalogah s področja 
urbanizacije in kompleksne izgradnje družbenega standarda, 

— da predloži koncept razvoja delovne organizacije, 
— da je s svojim delom dokazal sposobnost vodenja, organiziranja in 

usklajevanja delovnega procesa in drugih aktivnosti, 
— da je družbeno-pditično aktiven, kar se odraža tako, da pri svojem 

delu uveljavlja nazore, ki se skladajo z našim družbeno-političnim 
sistemom ter uveljavlja pravilne odnose do samoupravljanja 

Kandidat se za razpisana dela in naloge imenuje za dobo 4 let. 
Informacije o dejavnosti in razvojnem programu delovne organizacije 
dobijo kandidati v splošni službi. * 
Pismene prijave z dokazili in opisom dosedanjih delovnih uspehov ter 
aktivnosti naj kandidati pošljejo na naslov ZAVOD ZA URBANIZEM 
VELENJE, 6332D VELENJE, TOMŠIČEVA 16 z oznako »Razpisna 
komisija." 
Rok za vložitev prijav je 15 dni po objavi razpisa. 

Zbor delavcev 
Glasbene šole , 
Velenje 

Fran Korun - Koželjski" 

razpisuje 
prosta dela in naloge 

T A J N I K A ŠOLE 

Kandidat mora poleg splošnih pogojev po Z Z D izpolnjevati še 
naslednje pogoje: 
— da ima vi J jo ali visoko izobrazbo pravne ali upravne smeri, 
— najmanj pet let delovnih izkuienj na sličnih delovnih mestih, 
— obvladati mora pisanje na stroju. 
Poseben pogoj: delo opravlja v šoli in doma 

R A Č U N O V O D J E ŠOLE 

Kandidat mora poleg spioinih pogojev po ZZD izpolnjevati še 
naslednje pogoje: 
— da ima srednjo ali viijo izobrazbo ekonomske smeri, 
— najmanj pet let samostojnega dela v računovodstvu kot Nancist, 

obvladati more pisanje na stroju 
Poseben pogoj: dalo opravlja v šoli in doma 
Za oboje razpisanih del je nastop 1. septembra 1979 
Rok prijave: do zasedbe delovnih mest 
Stanovanj ni. 

Socialistična republika Slovenija 
S K U P Š Č I N A O B Č I N E V E L E N J E 

Komisija za vditve, imenovanja 
in kadrovske zadeve 

RAZPISUJE 

de la in naloge 
individualnega poslovodnega organa 

R A V N A T E L J A G I M N A Z I J E V E L E N J E , 
za dobo 4 let 

Pogoji: 
Delovne naloge ravnatelja lahko opravlja, kdor izpolnjuje 
pogoje po 511. členu ZZD in pogoje zakona o srednjih 
šolah, je moralno — politično neoporečen in ima 5 let 
vzgojooizobraževalne prakse. 
Prijave sprejema komisija za vditve, imenovanja in kadrov-
ske zadeve SO Velenje, 
Titov trg 1, v roku 15 dni od objave razpisa. 
O izidu izbire bomo kandidate obvestili v roku 30 dni. 

KOMISIJA ZA VOLITVE, IMENOVANJA 
IN KADROVSKE ZADEVE 



Dela pri ureja ryu spominskega parka na Graški gori, v katerem bodo postavili v spomin na legendarne 
boje Štirinajste divizije nošenje ranjencev, delo enega naših največjih umetnikov, nedavno umrlega 
kiparja Antuna Augustinčiča, so v polnem razmahu. V brunarici, ki so jo že postavili, bodo uredili 
spominski muzej o pohodu in bojih borcev Štirinajste. V akcijo urejanja parka na Gori jurišev so se 
pred dnevi vključili tudi učenci in starejši rudarji Rudarskega šolskega centra — TOZD Rudarski 
praktični pouk. Urejali so okolje, zbralo pa se jih je okoli 170. 

Gasilci Šaleške doline imajo v teh lepih majskih dneh izredno veliko dela. Pred dnevi je zara 
malomarnosti začel goreti gozd Ležen. Samo njihovemu hitremu posredovanju se lahko zahvalimo, d 
požar ni povzročil še večje materialne &ode. Zato predstavniki občinske samoupravne interesu 
skupnosti za varstvo pred požari opozaijajo vse občane,naj ne kurijo ognja tam, kjer so tudi najmanji 
možnosti,da laliko izbruhne požar. Le tako bomo obvarovali naše dragoceno bogastvo, kot so gozdo 
pred uničenjem. 

velenie n u d i veliko izbiro P O H I Š T V A 
J vseh večjih jugoslovanskih proizvajalcev 

OPREME ZA VAŠ DOM v blagovnici S O D O B N A O P R E M A 

noči, bi bil na račun mraza 
prikrajšan za sonce. Pa tudi to 
se ne izplača. Tu nam pot 
krajša vsaj vršna piramida naše 
gore, ki j o zopet kar naprej 
opazujemo in j o bomo nasko-
čili kmalu. Tudi Zahodna rama 
je za nami, a tu te že v lepem, 
sončnem vremenu izdatno hladi 
veter, pa tudi z višino imaš 
opravka tako, da te vročina ne 
moti preveč. Marsikdo bi rekel, 
zakaj se pa ne slečeš, če ti je 
vroče. Potem bi te pa zeblo, 
taka je pač Himalaja. 

Viki in Vanja morata poča-
kati v Rašici na Šerpe, ki bodo 
skušali nesti tovore neposredno 
iz Induplatija (T2) v Krško 
(T4). Tako hoče barasab (vod-
ja), mi pa vemo, da se taka 
praksa ne obnese. 

Iz Rašice krenejo Šerpe in 
oba sahiba, ko smo z Marjanom 
že v Krki, do koder pa iz Rašice 
rabiš debele 4 ure. Vanja in 
Viki prideta pozno popoldan v 
Krko in povesta, da so Šerpe 
obrnili tik pod taborom. No-
beno pregovarjanje in obljube 
niso pomagale, enostavno so 
privezali tovore na fiksne (stal-
ne) vrvi in odšli. Kako zanimivi 
so ti ljudje tudi po tej plati. 
Lahko jih prepričaš za kakršno-
koli stvar, ki j o bodo idealno 
opravljali dokler jim bo všeč. 
Ko tega ni več, j ih za nič na 
svetu ne moreš več navezati na 
to. Tako zaradi nekaj minut 
uničijo lep dan sebi in seveda 
nam. 

Mi že dobro vemo, da tudi to 
sodi k Himalaji in da ob takih 
trenutkih lahko le nemočno 
besniš. 

V Krki sta opremljena le dva 
šotora, zato moramo spati v 
enem šotoru trije in udobja je 
konec. Krka je postavljena na 
čudovitem, majhnem sedelcu, 
tik preden se Zahodna rama 
spet divje požene s svojim sne-
žišči v vršno piramido Everesta. 
Dobim občutek, da je tukaj še 
zadnjič počila in nam naredila 
udoben prostor za tabor. Večer 
je buren, viharen in kar naprej 
imam občutek, da nas bo odtr-
galo iz malega sedelca in vrglo 
po pobočju Zahodne globeli. 
Šotor tudi tokrat zdrži 

Torej na večer pred 1. majem 
1979, se v Krki na višini 7500 

metrov pogovarjamo o vrhu, v 
taboru pa nimamo še niti ene 
jeklenke kisika. Čakajo nas pod 
taborom, zakopane v snegu, 
tako so jih namreč pustili Šerpe 
in odšli. Zjutraj si oprtamo vse 
vrvi, ki so na razpolago v taboru 
in odrinemo po snežiščih v 
vršno piramido Everesta. Ima-
mo okoli 700 metrov bele niti, 
ki bo kot sled ostajala za nami 
in nam omogočala varen in 
hiter umik nazaj. Brije strupen 
veter in prstov na eni nogi 
kmalu spet ne čutim več. Le z 
daljšimi postanki in oživljanji z 
norim gibanjem, ki mi jemlje 
sapo, še kaj dosežem. 

400 metrov vrvi, kolikor jo je 
napela Šraufova skupina dan 
pred nami, kmalu zmanjka. Po-
tem se prične naporno iskanje 
novih metrov poti v peklen-
skem mrazu in vetrn. Kamin za 
Sivim stolpom,visok 20 metrov, 
je uganka. Ko ga zmoremo, smo 
na grebenu, ki nas že nad 8000 
metrov visoko pripelje pod Ru-
meno steno, zadnjo oviro na 
poti proti vrhu. 

In sedaj smo tu tako blizu, 
da se ga lahko že skoraj dotak-
nemo. Megla in oblaki so pod 
mano in imam občutek, da je 
tudi topleje, ker hodim sedaj 
večinoma po kamenju s snež-
nimi in ledenimi odstavki. Iz 
oblakov silijo le še najdrznejši, v 
glavnem 8-tisočaki. Tudi naš 
Everest je nad nami, še zelo 
daleč, pa čeprav me loči od 
njegovega vrha le še kakih 700 
metrov. 

Preko Rumene stene vodijo 
trije žlebovi, treba se bo le 
odločiti, preko katerega bo naj-
boljši prehod. 

Tukaj sem res osvajalec, de-
lam korake, ki jih ni pred mano 
še nihče. Ta svet poznamo 
samo mi, ki smo tukaj. Zdi se 
mi, da smo se dotaknili obla-
kov. Opazujemo sončni zahod, 
ta pa pomeni, da moramo nazaj 
v naš topel šotor. Pot,za katero 
smo navzgor potrebovali cel 
dan, zmoremo navzdol v pičli 
uri. Kar ne morem verjeti, ko-
liko človeku pomaga 8 milimet-
rov debela nit, ki jo pušča za 
sabo. 

V teh trenutkih upam in si 
želim, da mi bo dano naslednjič 
stopiti na vrh. Saj nisem prepri-
čan, da bom imel dovolj volje 
in moči, da bi stal trikrat nad 
8000 metri visoko. Da, tu ne bo 
dovolj volje! 

„NAS CAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, Velenje, Foitova 10, p. o. 

„NAŠ CAS" je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 je izhajal kot štirinajst-
dnevnik „ŠA LEŠKI RUDAR", 
kot tednik pa izhaja „NAS 

! CAS" od 1. januarja 1973 na-
J prej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek (direktor in glavni urednik), Stane 
Vovk (odgovorni urednik), Jože Krajnc, Janez Plesnik, Mira Tamle, 
Boris Zakošek ter Niko Kupec in Dušan Lazar (tehnična urednika). 

Izhaja ob petkih - Uredništvo in uprava 63320 Velenje, Foitovj 
10, poštni predal 89, telefon (063) 850-087 - Brzojavni naslov: 

Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 4 dinarje, letna naročnina 180 dinarjev 
(za inozemstvo 360 dinarjev). 

Žiro račun pri SDK, podružnici Velenje 52800 -603 -38482 . 
Grafična priprava CŽP ..Dolenjski list" Novo mesto, tisk tiskarn 

,,Ljudska pravica" Ljubljana. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za , ,NAS CAS" se po mnenju Sekretariata za informacije izvršne^ 

sveta Skupščine SR Slovenije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. februajji 
1974 ne plačuje temeljnega davka od prometa proizvodov. 

rov. Razmišljamo, kaj bomo ve-
čerjali in tuhtamo, kaj vse bi se 
dalo pripraviti na tak večer v 
dolini. 

Strašno sem žejen, saj me je 
sonce omrežilo že gjoboko v 
snežiščih pod Induplatijem. Zdi 
se mi, da sem se čisto posušil. 
Kako bi popil hladno pivo (pa 
ga doma le redko!!), tukaj si kaj 
takega sploh ne upam $asno 
miditi, da ne bi užalil prijateljev 
(saj se nam ob takih mislih kar 
sline cedijo). A ko se bomo 
vračali, si fft bomo privoščili, 
pa naj je pivo še tako kapitali-
stična pijača v teh krajih. Žeja 
je pa tudi žeja! 

Strmina proti Rašici je še 
bolj žgoča in nikakor ji ne 
moreš u i t i Le če bi hodil po-

Pred dnevi smo po pošti dobfli spet nekaj izredno lepih filmov od 
našega alpinista Ivča Kotnika s Himalaje. Še posebej nam je 
dragocen posnetek, na katerem j e Ivč Kotnik pred šotorom v bazi, 

^ šotor in njegov nahrbtnik pa krasita tudi nalepki Načega časa 

nama VELENJE 

BAZA, 3. 5. 1979 

Spet je bilo potrebno po 
sapo, pa vam bom spet napisal 
nekaj vrstic! Zelo težko je se-
daj, ko gre stvar h koncu. Bil 
sem že nad 8000 metri, pa je 
bilo do vrha še predaleč in bil 
sem brez kisika 

Jutri bom poskusil še enkrat 
in upam, da me bo nekje na 
poti že dohitela vest, da je vrh 
naš!! 

V Alpini naju z Borutom 
počaka Maijanova skupina in 
tik pred 1. majskimi prazniki, 
ko pri nas fantje le še razmišlja-
jo, kam bodo odšli plezat ali 
smučat, smo mi zbrani v dru-
gem taboru v višini 6800 met-

Med vzponom 


